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یک توصیه دلسوزانه به شورای نگهبان
جواد آرین منش

شــورای نگهبان یکی از مهم ترین نهادهای حاکمیتی در نظام مقدس جمهوری اســامی 
محسوب می شود.

برابر اصل ۹3 قانون اساســی، شورای نگهبان در جایگاهی قرار دارد که در صورت نبود این 
نهاد؛ عما قانون گذاری غیرممکن، مجلس شورای اسامی و مصوبات آن نیز از اعتبار لازم 
برخوردار نخواهند بود. زیرا تمامی مصوبات مجلس از لحاظ عدم مغایرت با موازین اســامی 

و قانون اساسی بایستی در این شورا مورد بررسی قرار بگیرد.
همچنین شــورای نگهبان ماموریت و مســئولیت مهم نظارت بر انتخابات، اعم از انتخابات 
ریاست جمهوری، انتخابات مجلس خبرگان و مجلس شورای اسامی را برعهده دارد و مرجع 

رسمی تفسیر قانون اساسی هم می باشد.
بنابراین حفظ و حراســت از احکام اســامی و صیانت از قانون اساسی جز رسالت های مهم 
شــورای نگهبان بوده و وظیفه 1۲ عضو منصوب رهبری و مجلس شورای اسامی که نیمی 
از آن را فقهای عالی مقام تشــکیل داده و از ســوی مقام معظم رهبری منصوب شــده اند و  
همچنین ۶ نفر حقوق دان که از ســوی رئیس قوه قضاییه به مجلس  پیشنهاد شده و باید از 

سوی پارلمان تایید شوند؛ انجام این رسالت ها می باشد.  
طبق قانون اساســی وظایفی مانند نظــارت بر قانون گذاری، نظارت شــرعی بر مقررات و 
قوانین، تفسیر قانون اساسی، نظارت بر انتخابات و حضور در برخی از مراسم و شوراهای مهم 
کشور مانند حضور شــورای نگهبان در مراسم تحلیف رئیس جمهور، حضور شورای نگهبان 
در مجلس، بازنگری قانون اساسی یا شورای موقت رهبری در قانون پیش بینی شده است.

آنچه بیش از همه مسئولیت های این شورا در جامعه مطرح است، وظیفه این نهاد در نظارت 
بر انتخابات اســت و هدف از آن مقابله و پیشــگیری از تخلفات انتخاباتی و صیانت از آرای 
مردم می باشد و طبق اصل ۹۹ قانون اساسی نظارت بر انتخابات ریاست جمهوری، مجلس 
شورای اسامی و حتی در موارد ضروری مانند رفراندوم یا همه پرسی از جمله وظایفی است 

که به شورای نگهبان محول شده است. 
در این ۴0 ســال گذشته شورای نگهبان توانسته است از پس رسالت های مهم خود بر بیاید 
هرچند که مانند همه نهادها انتقادهایی بر عملکرد این شورا وجود داشته است. به طور مثال 
مانند انتقاداتی که از سوی سیاسیون و رسانه ها مطرح شده که می توان به عدم انتقادپذیری 
آن، ســخت گیری های بی مورد، حذف افراد واجد شرایط به دلیل سلیقه ای و عدم ثبات در 

تصمیم گیری ها و ... اشاره کرد. 
در مجموع عملکرد شــورای نگهبان بسیار حســاس و خطیری است به طوری که می تواند 
تصمیمات آن در افزایش و کاهش مشــارکت مردم در صحنه های انتخابات تاثیرگذار باشد. 
بنابراین شــورای نگهبان باید در  چهلمین سال تاســیس خود نگاهی به گذشته داشته و با 

شنیدن نقدها، در جهت رفع کاستی ها و تقویت این نهاد مهم گام بردارد.

دیدگاه

محمود عباس طرح سازش با آمریکا را 
شکست خورده می داند

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس معتقد اســت محمود عباس طرح ســازش با آمریکا را 
شکســت خورده می داند از این رو تاش دارد به جبهه مقاومت و به دنبال آن ایران نزدیک 

شود.
جلیل رحیمی جهان آبادی با اشاره به نامه محمودعباس به بشار اسد درباره  وضعیت فلسطین، 
گفت: تاکنون تحولات عمده ای در منطقه فلســطین رخ داده که طی آن باعث شده برخی 
گروه های فلسطینی همچون سازمان آزادیبخش فلسطین و تشکیات خودگردان که گمان 
می کردند از طریق رایزنی با آمریکا می توانند بخشــی از خواســته های فلسطین را برآورده 

کنند، از این امید واهی دست بردارند.
نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شــورای اســامی بر همین اساس یادآور 
شد: تحولات نشان می دهد کشــورهایی که تا امروز ادعای حمایت از فلسطینیان را داشته 
و در واقع از رژیم صهیونیســتی پشتیبانی می کردند در تمام این مدت درصدد تضییع حقوق 
فلسطینیان با شیوه های مختلف بوده و تاش داشتند زمان را برای ادامه حیات صهیونیست 

ها بخرند.
وی در ادامه با بیان اینکه منطقه کرانه باختری تحت حمایت محمود عباس است و وی دل 
خوشی از معامله قرن ندارد، اظهار داشت: آنها هم اکنون به ماهیت آمریکایی ها که هیچگاه 
به دنبال احقاق حقوق فلسطین نبوده اند پی برده و فهمیده اند که علنا آمریکایی ها به دنبال 

حراج خاک این کشور هستند لذا سازش را شکست خورده می دانند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسامی در پایان با بیان اینکه 
ارســال نامه از ســوی محمود عباس به بشار اســد بیانگر تاش آنها برای قرابت به جبهه 
مقاومت اســت، خاطرنشان کرد: شــرایط جدید بهبود روابط گروه های فلسطینی با ایران را 
به دنبال خواهد داشــت ضمن اینکه نزدیک شــدن محمود عباس به جبهه مقاومت، انتظام 

بیشتری میان گروه ها علیه صهیونیست ها ایجاد خواهد کرد.

بیاعتمادیبهغربوامیدواریبهشرق

ریسکشراکتبااژدهایسرخ

موضوع  که  مدتی اســت 
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قرارداد همکاری میان 
ایــران و چین مطرح 
شــده و در محافــل 
ای  رســانه  و  سیاسی 
می  آن ســخن  دربــاره 
گوینــد. تحلیــل هــا و 
گزارش های متعددی نیز 
و  منتشــر  باره  ایــن  در 
طرفیــن موافق و مخالف 
بــه بیــان نظــرات خود 
پرداختنــد. در طول این مدت نیز شــایعات 
زیادی درباره این قرار داد منتشــر شــد. از 
اعطای امتیــازات جزیره کیــش به چین تا 
امتیازات نفتی که همگی البته تکذیب شدند. 
نخســتین بار اما این محمود احمدی نژاد بود 
کــه از این قرارداد انتقاد کــرد و گفت: »هر 
قــراردادی که مخفیانه و بدون درنظر گرفتن 
خواســت و اراده ملــت ایران بــا طرف های 
خارجی منعقد شود و برخاف منافع کشور و 
ملت باشد، معتبر نیست و ملت ایران آن را به 
رســمیت نخواهد شــناخت.« شــاید همین 
اظهارات باشــد که موجب شــد به یک باره 
حساسیت های زیادی متوجه این قرارداد شود. 
جریان قرارداد ۲5 ســاله با چین البته داستان 
طولانی دارد. زمانی که وب سایت انگلیسی 
»پترولیوم اکونومیست« خبری منتشر و ادعا 
کرد، قراردادی ۲5 ســاله میان ایران و چین 
منعقد می شود که بر اساس آن، چین در ازای 
گرفتن امتیازاتی متعهد شده ۴00 میلیارد دلار 
در ایران ســرمایه گذاری کند به بیش از یک 
سال قبل باز می گردد. آن موقع که این خبر 
انتشار یافت، محمد جواد ظریف ضمن تایید 
تلویحی چنین توافقی، ماجــرای امتیازات و 
ســرمایه گذاری ۴00 میلیــاردی درایران را 
تکذیب کرد. ظریف حتی در مورد واژه توافق 
هم آن زمان اینگونه گفت: »دراصل، توافقی 
در کار نیســت که بند هایی داشته باشد. یک 
پیشنهاد برای برنامه ای ۲5 ساله است که تازه 
باید بنشــینیم و شــروع به نوشــتن توافق 
کنیم.«بعــد از آن برخــی هــم ســخن از 
تخفیف های بزرگی برای خرید نفت به چین 
به میان آوردنــد. اما جالــب اینکه ماجرای 
قرارداد ۲5 ســاله ایران و چین حتی به خیلی 

قبل تــر از گزارش پترولیوم اکونومیســت باز 
می گردد، به چهار ســال پیــش و زمانی که 
محمــد جواد ظریف در دیدار با همتای چینی 
خود، ونگ لی، یک نقشــه راه برای تجارت 
اســتراتژیک جامع ایران و چین ارائه داد. این 
همان »برنامه ۲5 ســاله همکاری های جامع 
ایران و چین« بود همــان وقت ها وزیر امور 
خارجه در یک توییت بــه زبان چینی اعام 
کرد از طریق تماس ویدیویی در این زمینه با 
همتای چینی خود مذاکره کرده است. موضوع 
این قرار داد مســکوت ماند تا بعد از گذشت 

چهار ســال در چنین ایامی که شورای حکام 
قطعنامه ای علیه ایران صادر کرده است یعنی 
در ســوم تیرماه ۹۹ دفتــر هیات دولت ایران 
اعام کرد: »در پی بحث و بررســی پیرامون 
برنامه همکاری جامع ۲5 ساله ایران و چین، 
وزارت امور خارجــه ماموریت یافت که طی 
مذاکرات نهایی با طرف چینی، براساس منافع 
متقابــل بلند مدت، ایــن برنامه را به امضای 
طرفین برســاند.«اما در ماجرای قرار داد ۲5 
ساله به نظر می آید باید به دو دیدگاه، بیش از 
شــایعات در باره مفاد آن توجه کرد. نخست 
اینکه قرارداد ۲5 ساله شــاید آنچنان که در 
شبکه های اجتماعی در مورد آن سخن گفته 
می شــود نه تنها قــرار داد بد و سرشــار از 
امتیازدهی نباشد بلکه همان طور که بسیاری 
از کارشناســان خارج از کشــور در مورد آن 
می گویند زنگ خطری برای آمریکا به شمار 
بیایــد. آن طور که میدل ایســت آی، اعام 
می کند توافق ایران و چین در صورتیکه اجرا 
شود، اقتصاد ایران را تقویت کرده و سیاست 
باثبات تر می کنــد. همچنین  را  این کشــور 
موقعیت ایــران در منطقــه را بهبود خواهد 

بخشید و شــاید ترغیب کننده دشمنان ایران 
برای تنش زدایی با ایران هم باشــد. از سوی 
دیگر ایــن توافق به نفع چین هم اســت و 
احتمالا به ارتقای موقعیت چین در خاورمیانه 

منجر خواهد شد.
در واقع ایــن همکاری، برتــری راهبردی 
آمریــکا در خلیج فــارس را تضعیف خواهد 
کــرد. حتی ایــن توافق احتمــالا موقعیت 
بین المللــی چین را نیز بهبــود خواهد داد. 
دان رولاندز، اســتاد دانشگاه کارلتون نیز در 

ایــن باره می گوید: ایران با همکاری چین و 
شرکای خود در منطقه قدرتمندتر می شود.

اظهار نظر هایی که بیانگر این مهم هســتند 
که نباید بــه مفاد این قرار داد آن طور هایی 
کــه خیلی ها در مورد آن ســخن می گویند 
بدبینانه نگریســت. به ویژه در شرایطی که 
شاهد بدعهدی های اروپایی نیز در این میان 
هســتیم. اما در این میان نکته دیگری هم 
هســت که باید به آن توجه داشــته باشیم. 
اینکه آیا می توان تمام و کمال به چینی ها و 

قرار داد با آن ها اعتماد داشت؟
در طول مدت زمان مطرح شــدن قرار داد 
۲5 ســاله بار ها موضوع عــدم اطمینان به 
کشــور های اروپایی و کارنامه منفی آنان در 
مورد موضوع برجام مطرح شــد. اتفاقی که 
نشــان داد در شرایط کنونی غرب نمی تواند 
تامین کننده درخواســت های ایران باشــد 
و از همین رو بهتر اســت تا روی شــرق و 
امپراطوری سرخ حساب باز کرد. در شرایط 
فعلی شــاید منطقی ترین راه حل بستن این 
قرار داد باشــد، اما آیا این موضوع می تواند 
دلیل خوبی برای عقد یک قرارداد ۲5 ساله 

با چین باشــد؟ شــاید مرور تاریخ چهاردهه 
روابط ایران و چیــن بتواند به خوبی بیانگر 
این باشد که چرا مانند تعهدات اروپایی باید 
مراقب تعهدات چینی ها نیز باشــیم. شــاید 
عجیب ترین این نــوع همراهی در ماجرای 
تحریم هــای یکجانبه آمریــکا علیه ایران 
آمریکا  تحریم هــای  مجدد  اعمال  باشــد. 
در قبــال ایران پس از خروج این کشــور از 
برجام، باعث خروج شرکت توتال فرانسه از 
ایران شد. همان موقع مقامات شرکت نفت 
CNPC چین اعــام کردند در صورتی که 

شــرکت نفت توتال فرانســه ایران را ترک 
کند آمادگــی داریم پروژه های میدان گازی 
پارس جنوبــی را اجرا کنیم. ایــن در حالی 
بود که یک ســال قبل تر از این، توافقی به 
ارزش پنج میلیارد دلار امضا شد که به این 
شرکت چینی اجازه می داد تا در صورت ترک 
پروژه های ایران توســط توتال، آن ها را به 
 CNPC دســت گیرد. گفته می شد شرکت
برنامه ریزی کاملی را برای به دست گرفتن 
پروژه های توتال در صنعت گاز ایران انجام 
داده اســت. اما ناگهان خبر آمد شرکت ملی 
نفت چیــن )CNPC( از این پــروژه خارج 
شده است و CNPC در پی فشار آمریکا به 
چیــن و همچنین کاهش تنش های تجاری 
میان این دو کشــور حضــورش در فاز 11 
پارس جنوبی را معلق کرده است. نکته قابل 
توجه این بود که شــرکت ملی نفت چین، 
حدود 10 سال قبل تر نیز از نقش آفرینی در 
قرارداد توسعه فاز 11 پارس جنوبی بازماند و 
در میدان نفتی آزادگان نیز به علت کارنامه 
غیرقابل قبولی که از خود به جا گذاشــت، 
در ســال ۹3 از ســمت وزارت نفت ایران 

اخراج شــد. واردات نفت چیــن از ایران در 
ماه میادی گذشــته در مقایســه با ماه مه 
سال گذشــته 7۶ درصد کاهش داشت. آمار 
گمرکی چین نشان می دهد که واردات نفت 
چیــن از ایران در فاصله ژانویه تا مه ســال 
۲0۲0 میادی در مقایســه با مدت مشابه 
سال گذشته ۹0 درصد کاهش داشته است. 
این در حالی اســت که واردات نفت چین از 
عربستان سعودی در ماه مه نسبت به مدت 
مشابه سال گذشــته تقریبا دو برابر افزایش 
داشــته است و این کشــور موقعیت خود به 
عنــوان بزرگترین تامین کننده نفت چین را 
حفظ کرده اســت. بدعهدی دیگر چینی ها 
در مورد پیمان اقتصادی شــانگهای اســت 
که چین باوجود در خواست های مکرر ایران 
هنوز ما را جزو اعضای دائم آن نکرده است. 
در کنار همه این مــوارد نباید از یاد برد که 
چینی هــا بزرگترین صادرکننده اســلحه به 

رژیم سابق عراق نیز به شمار می روند.
ایــن موضــوع را از یاد نبریــم که چین 
و آمریکا بــا وجود تمام اختافاتشــان با 
یکدیگــر، توافق تجــاری بزرگی را با هم 
امضا کرده اند. در ایــن توافق تجاری قرار 
اســت دو طرف از برنامه قبلی خود برای 
افزایش بیشــتر تعرفه هــای وارداتی روی 
محصــولات یکدیگــر خــودداری کنند. 
همچنین قرار اســت چین نیز میزان خرید 
محصولات کشاورزی از آمریکا را افزایش 
دهد. طبق این توافق ۹۴ صفحه ای، چین 
متعهد به خرید اضافی ۲00 میلیارد دلاری 
کالا ها و خدمات آمریکایی طی ۲۴ ماه آتی 
خواهد شــد. دو طرف بیش از 750 میلیارد 
تبــادل تجاری دارند که از این میزان ۴00 
میلیارد سهم صادرات چین به آمریکا است، 
بدیهی اســت که آن توافق ســود آور هر 
لحظه می تواند چین را با آمریکا همســانتر 
و همراهتر کند. به همین خاطر، بســیاری 
می گوینــد در همراهی امروز چین با ایران 
هــم چینی ها بیشــتر به نوعی بــه دنبال 
امتیازگیری از آمریکایی ها هستند. همه این 
موارد، اما نــه الزاما به معنای نفی قرار داد 
۲5 ســاله ایران با چین بلکه به معنای این 
است که لااقل باید مراقب تعهدات چین در 

این قرار داد طولانی مدت نیز بود.

یادداشت

اظهارنظری که 24 ساعته منقضی شد

خلط کلامی
آیا تکذیب، هزینه های پیش آمده را جبران می کند؟

تفاهمنامه ۲5 ســاله ایران و چین چند هفته ای 
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می شــود که نقل محافل سیاســی، اقتصادی 
کشور شده است و موجی از نظرهای مخالف و 
موافــق را در فضای حقیقــی و مجازی به راه 
انداخته است. در این بین بازار داغ شایعات بیکار 
نبوده و هر روز شائبه ای ایجاد می کند. اما دراین 
بین شاید اظهار نظر عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شــورای اسامی در 
خال مصاحبه ای تلفنی بود که موج جدیدی از 
هجمه هــا را به راه انداخــت. احمدی بیغش در 
اظهارنظر عجیب گفت: » بنا بوده اســت اختیار 
جزایر ایرانی به چین  واگذار شــود«، همین یک جمله کافی بود تا 
شایعه واگذاری جزایر ایرانی دوباره قوت بگیرد. این اولین اظهار نظر 
رســمی یک مسئول ایرانی دراین رابطه بود و بهترین فرصت برای 
مخالفان و رسانه های آن طرف آبی که مجدد بر طبل شایعات خود 

بکوبند. 
از اساس کذب است

اما ساعتی ازین اظهارنظر نگذشته بود که روابط عمومی وزارت امور 
خارجه با انتشــار اطاعیه ای اظهارات آقای احمدی بیغش نماینده 
مردم شــازند در مجلس شورای اســامی در گفتگو با صدا و سیما 

مبنی بر اینکه » بنا بوده اســت اختیــار جزایر ایرانی به چین واگذار 
شــود« را از اساس کذب خواند. و تکرار اینگونه ادعاهای بی اساس 
را ضربه شــدید به منافع ملی جمهوری اســامی ایران دانست و با 
اشــاره به پیامدهای اینگونه اظهار نظرهای غیر مسئولانه، از هیات 
رئیســه محترم مجلس شورای اســامی خواست نسبت به اینگونه 

موارد رسیدگی شایسته صورت پذیرد. 
روابــط عمومی وزارت خارجه در ادامه، ضمن رد هرگونه ادعا درباره 
واگذاری، اجاره، مدیریت و یا دیگر اشکال ادعایی در خصوص جزایر 
ایرانی تصریح کرد: ســند همکاریهای ۲5 ساله با چین که از اعتماد 
عالی و روابط جامع راهبردی میان دو کشور جمهوری اسامی ایران 
و جمهوری خلق چین حکایت دارد افتخار آمیز و در راســتای منافع 
ملی است و انتظار این بود که پس از توضیحات مفصل وزیر محترم 
امور خارجه در نشست هفته گذشته کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسامی شــاهد تکرار اینگونه مطالب که در 
عمل ضربه به اعتبار اظهارات نمایندگان محترم مجلس و خدشه به 

منافع ملی است، نباشیم.
هرگز نگفتم جزایر ایرانی به چینی ها واگذار شده است

لحظات زیادی ازین تکذیبیه نگذشته بود که بازهم عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای اســامی اینبار با 
تکذیب اظهارات منتســب بــه خود گفت: بنده بــه هیچ عنوان در 
مصاحبه تلویزیونی خود موضوع واگــذاری جزایر ایران به چینی ها 

را مطرح نکرده ام.
احمدی بیغش در گفتگو با خبرآناین در خصوص اظهارات منتشــر 
شده از ســوی وی مبنی بر »واگذاری چند جزیره به کشور چین در 
قالب یک ســند همکاری با این کشور«، اظهار داشت: بنده به هیچ 
عنوان این موضوع را قبول ندارم که یک واگذاری در حال شــکل 
گرفتن بوده و طرح این موضوع بیشــتر شــبیه به یک »دیوانگی« 

است.وی ادامه داد: اگر در مصاحبه اخیر خود نیز به این اشاره کرده 
باشم، حتما یک خلط کامی در بیان من رخ داده است.

این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســامی با تشــریح روند به ثمر رســیدن یک قرارداد بین المللی، 
بیان داشــت: هر قرارداد و معاهده بین المللی الزاما باید در مجلس 
مطرح شــده و با نظر مثبت نمایندگان تبدیل به یک ســند اجرایی 
شــود، در غیر این صورت هر قراردادی که از ذیل نظر مجلس عبور 
نکند و یا با رأی منفی نمایندگان روبرو شــود، در اصل یک »کاغذ 
پاره« خواهد بود.احمدی بیغش تأکید کرد: این روند نیز بر اســاس 
قانون اساسی شکل می گیرد و در نهایت نیز با تأیید شورای نگهبان 
وجاهت قانونی پیدا می کند.نماینده مردم شــازند بیان داشــت: بنده 
اگر می گفتم که یک واگــذاری صورت گرفته؛ یعنی این موضوع از 
نظر نمایندگان مجلس و شورای نگهبان گذشته است. بنده به هیچ 
عنوان در مصاحبه خود این مطلب را نگفتم.احمدی بیغش در پاسخ 
به این پرسش که، به نظر می رسد شما در آن مصاحبه این مسأله را 
مطــرح می کنید که یک واگذاری در حال رخ دادن بوده اما به دلیل 
واکنش های صورت گرفته متوقف شده است؟، اظهار داشت: فرض 
کنیم یک مقام با مســئولان یک کشور ثالث صحبت می کند، شاید 
در آن دیدار مســائلی در حد گفتگو نیز شــکل بگیرد، اما باید توجه 
داشت که مباحث مطرح شده در حد حرف است.وی ادامه داد: ما باید 
تابع قانون اساسی باشیم. در قانون اساسی نیز اینگونه ذکر شده که؛ 
»آن معاهده یا قرارداد بین المللی که بســته شده و بعد وارد مجلس 
شــود و سپس به تأیید شورای نگهبان برسد، در آن زمان به عنوان 

یک قرارداد معتبر قابل اعتنا است.«
اختلاف نظر پیش آمده را می شود تکذیب کرد

این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســامی ابراز داشــت: فرض کنیم که نماینده مجلس در خصوص 

یــک موضوع نیز اظهارنظر کند، نباید اینگونه برخورد شــود که آن 
نماینده چرا دنیا را به هم کوبیده اســت؟احمدی بیغش در خصوص 
این موضوع که در مصاحبه خود بــا برنامه تلویزیونی »خانه ملت« 
گفــت بود؛ قرار بر این شــده بود که اختیار چند جزیره در دســتان 
چینی ها باشــد نیز، بیان داشــت: اختاف نظرهایی که پس از این 
مصاحبه پیــش آمده را می توان با توضیحاتی کــه هم اکنون ارائه 

کردم، تکذیب کرد.
آنها »مشتی احمق« هستند

وی در مواجهه با این مطلب که پس از اظهارات شــما، رسانه های 
فارســی زبان خارج از کشــور در حال مانور دادن بر روی موضوع 
واگذاری چند جزیره به چینی ها هســتند، بیان داشــت: ما نباید به 
رســانه های معاند توجه کنیم. آنها »مشتی احمق« هستند که با این 
موضوعات نان می خورند.نماینده مردم شــازند در پایان تأکید کرد: 
ســخن ما آیه قران نیست که هرآنچه بگوییم درست باشد. احتمال 
دارد که ما در روز موضوعاتی که مطرح کنیم که بعدا متوجه اشــتباه 
بودن آنها شــویم. به همین دلیل نیز بنده با شهامت اعام می کنم 
که آنچه در آن مصاحبه گفتم تنها یک »خلط کامی« بوده است.
نمایندگان باید در عملکرد خود دقت عمل بیشتری داشته باشند

پیــش از این هم در مجلس بخصوص در رابطه با بحث های وزارت 
خارجه موضوعاتی بیان شده بود که مکررا از سوی مسئولان تکذیب 
شــد. اما نکته حائز اهمیت در این رابطه اینست که هزینه های این 
گونه رفتار از ســوی نمایندگان را چه کســی پرداخــت می کند. با 
گســترش فضای مجازی در کشــور اظهارنظرها و رفتار مسئولان 
بیش از پیش در معرض قضاوت و دیدگان افکار عمومی و رسانه ها 
قرارگرفته اســت اما گاهی رفتارها و اظهارنظرهای غیرکارشناسی را 
از این عزیزان شــاهد هســتیم که به هیچ وجه در شــان و جایگاه 
مجلس نشــینان نیســت و خیلی زود تبدیل به دســت آویزی برای 

رســانه های مخالف و معاند می شــود. جواد نیک بین نماینده مردم 
کاشمر در مجلس  شــورای اسامی نیز در همین رابطه با اشاره به 
فرمایشــات مقام معظم رهبری مبنی بــر اینکه »مجلس یازدهم از 
قوی ترین و انقابی ترین مجالس پس از انقاب است« اظهار کرد:  
تعابیر رهبر انقاب درباره مجلس بار مســئولیت را از همه شــئون 
برای نمایندگان زیاد خواهد کرد؛ بنابراین نمایندگان باید نســبت به 
رفتارهای اجتماعی، خانوادگی و ... خود مراقبت های ویژه ای داشته 
باشــند. نمایندگان باید در نــوع برنامه ریزی ها و عملکرد خود دقت 
عمل بیشتری داشته باشند تا اینکه انتظارات و منویات رهبر انقاب 
به معنای واقعی محقق شــود در غیر اینصورت هم از  حضرت آقا و 
هم نظام هزینه کرده ایم.اما باید دید با وجود ســازمان های نظارتی 
همچــون هیات نظارت بر رفتار نمایندگان و دیگر نهادهای نظارتی 
ایــن نوع رفتار تا کی ادامه خواهد داشــت. نکته حائز اهمیت دیگر 
اینست که این اتفاق در شرایطی رخ می دهد که برخی از نمایندگان 
مدعی شــده اند، صاحیت آن ها تنها بخاطر اظهارنظرهایشــان آن 
هم به دلیل اختاف نظر سیاســی احراز نشده اســت اما بسیاری از 
نمایندگان که رفتار و اظهارنظرهای هزینه ســازی داشته اند کماکان 
بدون هیچ مشــکلی به کار خود ادامــه می دهند. نمونه این رفتار را 
می توان در آخرین حضور وزیر امور خارجه کشوران در مجلس دید.

در طول مدت زمان مطرح شدن قرار داد 25 ساله، بار ها موضوع عدم اطمینان به کشور های اروپایی و کارنامه منفی آنان در 

مورد موضوع برجام مطرح شد. اتفاقی که نشان داد در شرایط کنونی غرب نمی تواند تامین کننده درخواست های ایران 

باشد و از همین رو بهتر است تا روی شرق و امپراطوری سرخ حساب باز کرد. در شرایط فعلی شاید منطقی ترین راه حل 

بستن این قرار داد باشد، اما آیا این موضوع می تواند دلیل خوبی برای عقد یک قرارداد 25 ساله با چین باشد؟ شاید مرور 

تاریخ چهاردهه روابط ایران و چین بتواند به خوبی بیانگر این باشد که چرا مانند تعهدات اروپایی باید مراقب تعهدات 

چینی ها نیز باشیم
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مجلس فعلی پاسخگو مشکلات روز کشور 
نیست

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اســامی گفت: در حال حاضر مجلس با 
ساختار فعلی و وجود مسائل روز کشــور نمی تواند پاسخگو باشد. اینگونه که ما کمیسیون 
اقتصادی داشته باشیم، طرحی بدهیم و بررسی آن چند ماه طول بکشد، نمی توان کار کرد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، محســن زنگنه در خصوص اصاح ســاختار 
بودجه، اظهار کرد: زمانی که می خواهیم در همین قانون بودجه ای که چندین ســال است 
با آن کشــور را می چرخانیم، یک بند را عوض کنیم، نام این اقدام اصاح بودجه اســت، 
اما اصاح ساختاری نیســت؛ چراکه اصاح ساختاری یعنی انقابی در حوزه اقتصاد کشور 

ایجاد شود.
وی افزود: یکی از دلایل ایجاد رانت در کشور، بودجه است. این بودجه نشان داده نمی تواند 
کشور را مدیریت کند و هر زمان که تصمیم گرفتیم در آن تغییراتی به وجود آوریم، گفتیم 
فعا شــرایط خاص است و هیچ اتفاقی نیفتاده اســت. در این راستا بایستی دو کار انجام 
شــود؛ یکی اصاحات جزئی در بودجه ۹۹ که در حال انجام آن هستیم، دیگری اصاحات 

ساختاری عمیق که ممکن است یک یا دو سال به طول بیانجامد. 
مجلس فعلی پاسخگو مشکات روز کشور نیست

نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شــورای اســامی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر 
مجلس با ســاختار فعلی و وجود مســائل روز کشور نمی تواند پاســخگو باشد. اینگونه که 
ما کمیســیون اقتصادی داشــته باشیم، طرحی بدهیم و بررســی آن چند ماه طول بکشد، 

نمی توان کار کرد.

کمبود ماسک در کشور وجود ندارد

وزارت صنعت، معدن و تجارت در اطاعیه ای با رد هر گونه کمبود در تولید و تأمین ماسک 
مورد نیاز مردم و کادر درمانی از وجود 18 میلیون عدد ماســک در انبارها خبر داد و اعام 
کــرد: این وزارتخانه آمادگی دارد تا در هر نقطه از کشــور که وزارت بهداشــت، درمان و 

آموزش پزشکی اعام کند مقادیر انبوه ماسک را تحویل دهد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از شاتا، وزارت صنعت، معدن و تجارت در این اطاعیه  
توضیح داده اســت که این تعداد ماسک در انبارها دپو شده و این وزارتخانه آمادگی دارد تا 
در هر نقطه ای از کشــور که وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعام کند، مقادیر 

انبوه ماسک را توزیع کند.
وزارت صنعــت، معــدن و تجارت همچنین از هیــأت امنای ارزی و ســازمان غذا و دارو 
درخواســت کرد تا ضمن تحویل گرفتن 18 میلیون عدد ماسک دپو شده در انبارها، نسبت 
به توزیع آن اقدام کرده و در عین حال، نظارت بیشتری بر قیمت و نحوه توزیع ماسک در 

داروخانه ها داشته باشند.

دستور روحانی به ارائه طرح تسهیلات 
ودیعه اجاره مسکن

رئیس جمهور همچنین دســتور داد که طرح تسهیات ودیعه اجاره مسکن که پیش از این 
قرار شده بود با هماهنگی بانک مرکزی آماده شود برای بررسی به جلسه روز یکشنبه ستاد 

هماهنگی اقتصادی ارائه شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، حجت الاسام و المسلمین حسن روحانی در 
گفت وگو با محمد اســامی وزیر راه و شهرســازی ضمن دریافت گزارش آخرین وضعیت 
مســکن و برنامه های اجرایی انجام شــده، بر اختصاص وام ودیعه مسکن به مستأجران در 

ماه آینده تأکید کرد.
رئیس جمهور همچنین دســتور داد که طرح تسهیات ودیعه اجاره مسکن که پیش از این 
قرار شده بود با هماهنگی بانک مرکزی آماده شود برای بررسی به جلسه روز یکشنبه ستاد 
هماهنگی اقتصادی ارائه شــود. روحانی در ادامه، ســرعت بخشی بانک ها برای اختصاص 
وام ودیعه مســکن به مستأجران نیازمند مســاعدت را ضروری دانست. همچنین مقرر شد 
این طــرح با اولویت تهران و هفت کانشــهر در مردادماه برای مســتأجرانی که در این 
دسته بندی واقع شده و قراردادشان رسمی و متراژ واحد مسکونی آنان طبق الگوی مسکن 

است، آغاز شود.

نایب رئیس انجمن بذر کشور:

هندوانه تراریخته نداریم
نائب رئیس انجمن نایب رئیس انجمن بذر کشــور با رد شایعه هورمونی و یا تراریخته بودن 
هندوانه های قرمز، گفت: هیچ هورمونی برای خوشــرنگ کردن هندوانه وجود ندارد، ضمن 

اینکه هندوانه تراریخته هم نداریم.
دانیــال کهریزی با توضیح این که در حال حاضر تنها چهار گیاه ذرت، پنبه، کلزا و ســویا 
به صورت تراریخته در دنیا تولید می شــوند، تشــریح کرد: زمانی که کشاورزان از بذرهای 
مرغوب و گواهی شــده اســتفاده کنند، محصول تولیدی آن ها از کیفیت بالاتری برخوردار 
خواهــد بود. در بخش دیگری از این گفت وگو عبدالحمید پاپ زن، عضو هیئت علمی گروه 
ترویج و آموزش کشــاورزی پردیس کشــاورزی و منابع طبیعی اســتان کرمانشاه با بیان 
اینکه »قرمزی هندوانه هیچ ربطی به اســتفاده از هورمون در فرآیند تولید آن ندارد« گفت: 
هندوانه های قرمزی که شــیرین نیســتند از نژادی هستند که قرمزی در آن ها غالب است 
و شــایعه اســتفاده از هورمون برای خوشــرنگ کردن هندوانه ها پایه علمی ندارد. اگر در 
سال های اخیر هندوانه های خوشرنگتری را در بازار می بینیم به دلیل استفاده از بذور هیبرید 

است که در فرآیند دوررگ گیری از آن ها قرمزی به عنوان صفت برتر غالب شده است.

اتحادیهلاستیکفروشانازمشکلاتاینحوزهمیگوید؛
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دچار آشفتگی شده  که 
آن  علت های  از  یکی 
ســرگردانی برخی در 
فروش این کالا بود؛ چرا 
که تصــور برخی این بود 
که قرار اســت تایر گران 
شود در نتیجه این کالا را 
احتکار کردند تا قیمت آن 
تصویب شــود و ســپس 

اقدام به فروش آن کنند.
از  ســوی دیگر بســیاری انتظار تورم در این 
صنعت را داشــتند و این انتظار باعث می شد 
رغبت به فروش کالا نداشته باشند. با افزایش 
نرخ ارز مصرفی اجازه دادند تا قیمت تایر نیز 
30 درصد افزایش یابد و این رویه منجر شد 
تا دیگر افراد تمایلی به نگهداری کالا نداشته 

 باشند و اقدام به فروش آن کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« هر کارخانه  
تولیدکننــده تایــر، بالغ بــر 100 نماینده در 
کشور دارد؛ بنابراین ضروری است که ساختار 
نظارتــی وارد این عرصه شــود تــا بتوان از 
گران فروشــی این کالا جلوگیری کرد. نکته 
دیگر تــاش تولیدکنندگان برای تأمین مواد 
اولیه برای تولیــد کالا و در نهایت در اختیار 
گذاشــتن آن برای مردم هســتند؛ بنابراین 
نمی توانند مسئولیت نظارتی را انجام دهند به 
همین دلیل لازم اســت تا سازمان تعزیرات 
وارد این عرصه شود و بتواند از گران فروشی 
جلوگیــری کند.یکی از مشــکات دیگر در 
این زمینه عدم ثبت اطاعات تولیدکنندگان 
تایر در ســامانه جامع تجارت، قیمت گذاری 
ناعادلانــه و عملکــرد تبعیض آمیز ســامانه 
سنجش ارزش گمرک برای برخی سایزهای 
تایر است که این بازار را با چالش های اساسی 
مواجه کرده. همچنین کمبود نقدینگی و عدم 
تخصیص به موقع ارز برای واردات مواد اولیه 
از مشــکات همیشــگی تولیدکنندگان تایر 
بوده اســت. به نظر می رســد با ثبت تمامی 

تایرهای تولیدی در ســامانه جامع تجارت و 
همکاری تولیدکنندگان با وزارت صمت، روند 
توزیع این تایرها ســرعت گرفته و از افزایش 
بی رویه قیمت و همچنین دلال بازی در بازار 

این کالا جلوگیری شود.
یک سال است که لاستیک های سنگین 

نماینده های ما در انبارها راکد مانده اند
در این راستا محمدکاظم جنتی، رئیس اتحادیه 
تعمیر کاران  لاســتیک  و  لاستیک فروشــان 
مشهد در گفت وگو با خبرنگار روزنامه »صبح 
امروز« با بیان اینکه »8 هزار لاستیک احتکار 
شده در تهران وجود داشته  است«  می گوید: 
لاستیک ســنگین نماینده های ما حدود یک 
سال است که در انبارشان راکد مانده و خاک 
مانند لاستیک  ســنگین  می خورد. لاستیک 
ســواری نیســت که قیمت آن ۴00 تا500 
هزار تومان باشد، این لاستیک ها جفتی ۴ تا 
5 میلیون تومــان قیمت دارد. این افراد برای 
خرید این لاســتیک ها از بانک وام گرفته اند 
و باید اقســاط آن را به همراه ســود به بانک 
پرداخــت کنند، همچنین هزینه انبار داری نیز 

پرداخت می کنند.
قفل شدن حواله لاستیک ها در دستان 

اداره حمل ونقل
وی می افزایــد: اگر ایــن اداره حمل ونقل و 
راهداری ادعا دارد به لاســتیک نیاز دارد؛ چرا 
آن را بــه رانندگان جــاده نمی دهد؟ چرا باید 
لاستیک ها یک  سال در انبار نماینده ما باقی 
بماند و دائم به ما اعتراض کنند تا تکلیفشان 
را روشن کنیم؟ اگر هم اداره راهداری نیازی 
به این لاســتیک ها ندارد، اعام کند تا آن ها 
را با مــدارک لازم در اختیــار مصرف کننده 

قراردهیم.
لاستیک کامیون فراوان است، اما اجازه 

استفاده نمی دهند
جنتی با بیان اینکــه »هیچکدام از اداره های 
صنعت و معدن و راهداری پاســخگو شرایط 
امــروز ما نیســتند« گفت: اکنون ســرمایه 
اعضــای ما راکد و بااســتفاده شــده و ما 
نمی دانیم باید با این حجم لاستیک چه کاری 
انجام دهیم. حجم زیادی لاستیک در انبار ها 
موجود اســت که حواله آن از سوی اداره راه 
داده نمی شود، اما همه می گویند که لاستیک 
کامیونی موجود نیســت در صورتی که بسیار 

فراوان است.
رئیس اتحادیه لاستیک فروشان و تعمیر کاران 
 لاســتیک مشــهد توضیح داد: ما به این دو 
ســازمان اعام کرده ایم لازم است تا قانونی 
وضع شــود تا هیچ یک از طرفین در شرایط 
موجــود متضرر نشــوند. این درحالی اســت 
که در شــرایط به گونه ای است که لاستیک 
مغــازه داران باید 1۲ مــاه در انبار بماند تا هر 
زمانی که این ســازمان ها تمایل داشتند، آن  

را حواله دهند.
راه حل مشکلات؛ تسهیل در روند تحویل 

لاستیک ها
جنتــی با ارائــه راه حل بــرای برون رفت از 
وضعیت موجــود گفت: راه حــل برون رفت 
از این دســت مشــکات این است که نوبت 
دریافت لاســتیک را نزدیک  شود. از سویی 
دیگــر به رانندگان خودرو گفته  می شــود که 
در قبال پیمودن مســافت مشخصی به آنان 

لاســتیک می دهند که این میزان مســافت 
نیز بایســتی تغییر کند. همچنین شــرایط به 
گونه ای تســهیل شــود که اگر شخصی که 
قباً هر ۶ ماه یک جفت لاســتیک دریافت 
می کــرده  اکنون بتواند هر ۶ ماه دو یا ســه 
جفت دریافت لاســتیک دریافــت کند تا به 
این ترتیب انبار ها نیز خالی شــود و ســرمایه 

توزیع کنندگان هدر نرود.
وی در ادامه تشــریح کرد: از سوی دیگر نیاز 
است قانونی وضع شود که اگر پس از ۴0 روز، 
حواله لاستیک ها داده نشد، مغازه دار بتواند با 
ســند و طبق قانون به کامیون دار لاســتیک 
بدهد. درواقع مغازه دار می تواند از این طریق 
بــرای کامیــون دار انگیزه ایجاد کنــد، زیرا 
می تواند به کامیون دارانی که به دلیل نداشتن 
پول، برگه حواله  چندین روز در دستشان باقی 
می ماند به صورت نقد و اقساط، اقساط کامل 
و یا با دریافت چک لاســتیک بدهد، به این 
ترتیب ســرمایه مغازه دار نیز روی دســتش 

نمی ماند.
جنتی تصریح کرد: حواله لاستیک ها در اختیار 
معاونت اداره حمل و نقل و راهداری  اســت و 
اگر این حواله ها ســریع صادر شود این حجم 
از جنس در انبار ها نمی ماند. بســیاری از افراد 
می گویند که لاستیک کامیونی موجود نیست 

در صورتی که به وفور وجود  دارد.
محتکران در جریان گران شدن اجناس 

هستند
رئیس اتحادیه لاستیک فروشان و تعمیر کاران 
 لاستیک مشــهد در خصوص لاستیک های 
احتکار شده عنوان کرد: افرادی که لاستیک  
احتکار کرده اند پیش بینی افزایش 30 درصدی 
قیمت لاســتیک در مقطع زمانی خرداد و تیر 
ماه را داشــته اند و یا اینکه از قبل در جریان 
این افزایش قیمت بوده اند. به عنوان مثال به 
محض اینکه کارخانه ها زمزمه افزایش قیمت 
را آغــاز می کنند، نمایندگان و دلالان متوجه 
می شوند و در این بین افراد سودجو لاستیک 
را احتــکار کرده و زمانی که گران شــود به 

فروش می رسانند.
وی با اشاره به ســایزها وقیمت های مختلف 
هر سایز لاستیک گفت: قیمت لاستیک چند 
خودروی ایرانی را پس از افزایش 30 درصدی 
به این شرح است: پراید ۴55 هزار تومان، پژو 
5۹7 هزار تومان، تیبا 518هزار و 500 تومان 

و سمند۶۴۲ هزار تومان .
سودبردن کارخانه و بدنامی فروشندگان

جنتــی رئیس بــا توضیــح اینکــه یکی از 
مشــکات موجود این اســت که افرادی که 
سال گذشته اقدام به خرید لاستیک کرده اند 
که قیمت لاســتیک 30 درصد افزایش پیدا 
کــرده، هنوزحواله آن را دریافــت نکرده اند، 
اداره حمل ونقــل و راه داری نیــز اظهار دارد 
کــه مصرف کننده لاســتیک »ایران تایر« را 
برند می خواهد؛  بلکه لاســتیک  نمی خواهد، 
بنابراین با این حســاب تکلیف کارخانه هایی 
که محصول آنان متقاضی ندارد، مشــخص 
نیســت. از ســویی دیگر بعضی از کارخانه ها 
نــواری را به اجبــار به همراه لاســتیک به 
متقاضیــان می فروشــند، این اقــدام باعث 
سودبردن کارخانه و بدنامی لاستیک فروش 

است.

خبر

بیمه بیکاری کرونا برای 
۹۰ درصد مشمولان واریز 

می شود

معاون بیمه ای ســازمان تأمین اجتماعی توضیــح داد که بیش از ۹0 درصد افراد 
ثبت نام شــده مقرری بیمه بیکاری ایام کرونا را دریافت کرده اند. همچنین افرادی 
که هنوز این مقرری را دریافت نکرده اند، می توانند با شماره 1۴۲0 تماس بگیرند .
بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مهرداد قریــب، معاون بیمه ای 
سازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه »حدود 870 هزار نفر برای دریافت مقرری 
بیمه بیکاری ایام کرونا در ســامانه مربوط ثبت نام کرده بودند که اسامی نهایی 
به وزارت رفاه ارســال، شــماره شــبای واجدین اخذ و برای خزانه داری ارسال 

شــد« اظهار کرد: این مقرری برای ۲0 روز آخر اســفند، فروردین و اردیبهشت 
ماه واریز شــد. بیش از ۹0 درصد افرادی که ثبت نام کرده بودند این مقرری را 
دریافت کرده اند. گفتنی اســت تعدادی که تا به امروز نتوانســته اند این مبلغ را 
دریافت کنند زیاد نیســت، اما چند دلیل داشته است از جمله اینکه یا شماره شبا 
را اشتباه ارسال کرده بودند یا شــماره متعلق به خودشان نبوده است. این افراد 
می توانند با شــماره 1۴۲0 تماس بگیرند تا راهنمایی شــوند که به چه نحوی 

مشکلشان حل شود. 

کاهش نرخ مشارکت اقتصادی زنان در بهار 99

تولید نخستین تب سنج های ایرانی

رئیــس مرکز آمــار ایــران در رابطه با وضعیت مشــارکت 
اقتصادی در بهار ۹۹ توضیح داد نتایج نشان می دهد که نرخ 
مشــارکت اقتصادی در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط 

شهری نسبت به نقاط روستایی کم تر بوده است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از فارس، جواد حسین زاده 
با تحلیل بازار کار در فصل بهار ۹۹ اظهار کرد: بررسی نتایج 
حاکی از مشــهود بودن اثر کووید 1۹ بر بازار کار کشــور در 
فصل بهار نســبت به فصل مشابه ســال قبل است. مطابق 
این نتایج، جمعیت غیرفعال کشــور افزایش و جمعیت شاغل 
و بیکار کشور )جمعیت فعال( با کاهش ملموسی مواجه شده 
است. گفتنی اســت بررسی نرخ مشــارکت اقتصادی )نرخ 
فعالیت( جمعیت 15 ســاله و بیش تر در بهار 13۹۹ نشــان 
می دهد که ۴1,0 درصد جمعیت در ســن کار )15 ســاله و 
بیش تر( از نظر اقتصادی فعال بوده اند؛ یعنی در گروه شاغان 
یا بیکاران قرار گرفته اند. هم چنین نتایج نشــان می دهد که 

نرخ مشــارکت اقتصادی در بین زنان نسبت به مردان و در 
نقاط شهری نسبت به نقاط روستایی کم تر بوده است.

خروج 2 میلیون نفر از بازار کار
رئیــس مرکز آمار ایران افزود: بررســی رونــد تغییرات نرخ 
مشارکت اقتصادی کل کشور نشان می دهد که این شاخص، 
نســبت به فصل مشابه در سال قبل )بهار13۹8(، 3.7 درصد 
کاهش داشــته است. بعبارت دیگر در فصل بهار سال جاری 
نســبت به فصل مشابه سال قبل حدود ۲ میلیون نفر از بازار 
کار خارج شــده اند که بیش از 1 میلیون و ۲0 هزار نفر آن را 
زنان و ۹70 هزار نفر آنرا مردان تشــکیل می دهند. در بهار 
13۹۹، بررســی نسبت اشــتغال جمعیت 15 ساله و بیش تر 
بیانگر آن اســت که 3۶,۹ درصد از جمعیت در سن کار)15 
ساله و بیش تر( شــاغل بوده اند. این شاخص در بین مردان 
بیش تر از زنان و در نقاط روســتایی بیش تر از نقاط شهری 
بــوده است.حســین زاده تصریح کرد: ارزیابی این شــاخص 

گویای آنست که در بهار 13۹۹ نسبت به بهار 13۹8، نسبت 
اشتغال به میزان ۲.۹ درصد کاهش یافته است و در واقع در 

بهار سال جاری نســبت به فصل بهار سال گذشته حدود 1 
میلیون و 500 هزار نفر از جمعیت شاغل کاسته شده است.

رییس هیئت مدیره گروه صنعتی کاپا از عرضه نخستین 
نمونه تب ســنج های تولیدی ایرانی تولید شــده توســط 

مجموعه تحت مدیریت خود، خبر داد.
به گزارش »صبــح امروز« و به نقــل از مدیریت روابط 
عمومــی و امور بین الملل ســازمان منطقــه آزاد انزلی، 
مازیار حائری فومنی اظهار کرد: با توجه به شرایط خاص 
کشورمان در مقایسه با ســایر کشورها در زمینه مقابله با 

ویروس کرونا، گــروه صنعتی کاپا به عنوان یک وظیفه 
ملــی و جهادی، تولید این محصــول را با تأییدیه وزارت 
بهداشــت از طریق انتقال تکنولوژی به داخل کشــور در 

دستور کار قرار داد.
وی افزود: با توجه بــه تحریم های بین المللی و نیاز مبرم 
به این دســتگاه پزشکی به منظور غربالگری و تشخیص 
ســریع و دقیق افراد بیمار در اماکــن عمومی؛ خط تولید 

و تکنولوژی ساخت دستگاه تب ســنج دیجیتال از کشور 
چین به عنوان یکی از قوی ترین تولیدکنندگان این وسیله 
پزشــکی خریداری و در منطقه آزاد انزلی به بهره برداری 
رسید و از نیمه خرداد ماه ۹۹ محصول تولید شده وارد بازار 

مصرف شده است.
رییس هیئــت مدیره گــروه صنعتی کاپا با اشــاره به 
اینکه تب ســنج تولیدی این شــرکت یک چهارم قیمت 

تب ســنج های موجود در بازار داخلی است، ادامه داد: هم 
اکنون بالغ بر ۲0 هزار عدد از این دســتگاه تولید شده؛ ۶ 
هزار عدد به ســفارش آموزش و پرورش؛ 5 هزار عدد نیز 
به سفارش نیروی زمینی ارتش جهت بهره برداری در نقاط 
محروم تولید شده و فرایند تولید تا تأمین نیازهای مصرف 
بخش هــای دولتی و خصوصی از ســوی این مجموعه 

تداوم خواهد یافت.

حوالهلاستیکها
دراختیارمعاونت
ادارهحملونقلو
راهداریاستواگراین
حوالههاسریعصادرشود
اینحجمازجنسدر
انبارهانمیماند،بسیاری
ازافرادمیگویندکه
لاستیککامیونیموجود
نیستدرصورتیکهبه
وفوروجوددارد

افرادیکهلاستیک
احتکارکردهاندپیشبینی
افزایش30درصدی
قیمتلاستیکدرمقطع
زمانیخردادوتیرماهرا
داشتهویااینکهازقبلدر
جریاناینافزایشقیمت
بودهاند

مفقودی
  برگ سبز ســند کمپانی  موتور ســیکلت حلمند مدل 1391 به شماره پلاک

 676-27671  مفقود گردید و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی
  برگ ســبز ســند کمپانی  موتور ســیکلت تک پر مدل 395 به شماره پلاک

 775-16767 به شماره موتور9828 و شماره شاسی 2461 به نام سید جواد 
موسوی   مفقود گردید و از درجه اعتبار ساقط می باشد
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زندگی با چشمان باز
دکتر احمد نیرّی

)دکتری تخصصی مشاوره(
دو یادداشــت قبلی را به »چرایی زندگی« و »مرور خاطــرات« اختصاص دادم و روش های 
ســاده ای را معرفی کردم تا از طریق آنها بتوانید نسبت به چرایی زندگی خودتان آگاه شوید 
و از خاطرات خود نیز در راســتای این آگاهی کمک بگیرید. حال نوبت آن رســیده که برای 
هر یک از چرایی های زندگیتان، اهداف و فعالیت هایی را مشــخص کنید. مثا اگر »کمک 
به دیگران« یکی از چرایی های زندگی شماســت ممکن است هدفتان این باشد که لیانس 
روانشناســی بگیریــد تا به دیگران کمک کنید و برای این هــدف نیز فعالیت هایی از جمله 
مطالعه برای آزمون ورودی دانشــگاه را انجام دهید. درواقع »چرایی زندگی«، مسیر و جهتی 
اســت که ما در زندگی قصد داریم برویم، »اهداف« حکم ایستگاه هایی در این مسیر را دارد 
و »فعالیت« همان کارهایی است که برای رسیدن به ایستگاه ها انجام می دهیم. هر چرایی 
زندگی می تواند بیشــمار هدف و فعالیت داشته باشد و این ما هستیم که باید انتخاب کنیم. 
اکنون ممکن است این سوال برای شما پیش آید که »چگونه برای هر چرایی زندگی، اهداف 
و فعالیت ها را انتخاب کنیم؟« ما انســان ها عموماً می توانیم هر چرایی که بخواهیم برای 
زندگیمان انتخاب کنیم )البته بدیهی است که چرایی هایی که ارزش زیستن داشته باشد( اما 
»نمــی توانیم« هر هدف و فعالیتی انتخاب کنیم. انتخاب هدف و فعالیت وابســته به عوامل 
فردی )مثل استعداد، شخصیت و...( و عوامل محیطی )مثل شرایط خانوادگی، فرهنگ جامعه، 
و...( است. در همین مثال اخیر، فردی که چرایی زندگی اش کمک به دیگران است، ممکن 
است استعداد فنی بیشــتری داشته باشد و بنابراین، نمی تواند گرفتن لیسانس روانشناسی را 
هدف خود قرار دهد بلکه باید مثا گرفتن لیســانس مهندسی عمران را هدف خود قرار دهد 
و طبیعتاً با این هدف در مسیر کمک به دیگران افتد. بنابراین برای انتخاب اهداف و فعالیت 
ها باید نسبت به عوامل فردی و محیطی خودمان آگاه شویم. یکی از این عوامل فردی مهم، 
شــخصیت است. چقدر نسبت به شخصیت خودتان آگاهید؟ در یادداشت بعدی با یک روش 

ساده به شما کمک خواهم کرد تا نسبت به شخصیت خودتان آگاهی بیشتری پیدا کنید.

دعواهای کرونایی - فرار از درس خواندن
پرســش:در دوران قرنطیه مشاجره و دعوا سر مسائل کوچک و بزرگ بین من همسرم شکل  
گرفت که هنوز با گذشــت چند ماه از آن زمان اثراتش هنوز هســت و نمی توانیم مثل قبل 
باشــیم. همسرم راضی به رفتن جلسات مشــاوره نیست و میگوید اگر میخواهی خودت تنها 

برو! من مشکلی ندارم. در این شرایط باید چکار کنم؟
پاسخ مشاور: یک مشاور حرفه ای در این زمینه با بررسی دقیق تر شرایط از جمله علل و نوع 
مشــاجرات به شما کمک قابل توجهی می کند. در عین حال شاید یک کار مفید »اولیه« این 
باشــد که ببینید در چه زمان ها و شرایطی مشاجرات شما بیشتر می شود و در چه زمان هایی 
مشــاجره ای ندارید و اوضاع خوب است. با بررســی این دو حالت، می توانید عوامل و شرایط 
بوجود آورنده یا تشدید کننده مشاجرات را پیدا کنید و همچنین راه حل هایی که مشاجرات را 
کم می کند نیز بیابید . مثا ممکن است متوجه این موضوع شوید که صحبت کردن طلبکارانه 
باعث افزایش مشــاجره شــما و گفتگوی صمیمانه باعث کاهش دعوای شما شده است، در 

اینصورت راه حل می شود افزایش گفتگوی صمیمانه و کاهش صحبت های طلبکارانه.
پرسش: فرزند پسر ۹ســاله دارم که هیچ عاقه ای به درس خواندن ندارد وقتی هم مدارس 
بخاطر کرونا تعطیل شد اصا سمت کتاب و درس نمی رود. مدیر و معلمانش هم با او خیلی 
صحبت کردند ولی پسرم فقط  میگوید چشم. اما بافاصله پس از پایان صحبت بیخیال تمام 

آن صحبت ها می شود. چطور می توانم او را دوباره به درس خواندن مشتاق کنم؟
پاسخ مشاور: در قدم اول باید فهمید چرا این پسر عاقه ای به درس خواندن ندارد؟ باید دید 
اســتعداد او در چه زمینه ای اســت که بیشتر به سمت آن میرود و او را از درس خواندن بیزار 
کرده اســت. به عنوان مثال کسانی که اســتعدادهای فیزیکی بیشتری دارند کمتر به مقوله 
درس خواندن یا کارهای فکری عاقه نشــان می دهند. بنابراین ممکن است در این شرایط 
مشکل از آن بچه نباشد و استعداد درونی او باعث این حالت شده باشد. از طرف دیگر ممکن 
است شرایط آموزشی، معلم ها، هم کاسی ها و... باعث به وجود آمدن مسئله ای شده باشند که 
او را نســبت به درس بی عاقه یا حتی ترسانده باشند. یا ممکن است این حالت بخاطر یک 
نیاز درونی فراهم نشده مانند نیاز به تفریح و بازی زیاد باشد که چون او این نیازها را دریافت 
نمی کند و درس  خواندن را مزاحم یا سدی برای رسیدن به این نیازها می داند و از درس دور 
شده اســت. اما این ها تنها بخشی از مثال های ممکن در این زمینه هستند. برای درک بهتر 
باید از یک روانشناس کودک کمک گرفت تا با بررسی ریشه ای تر بتواند مشکل را به صورت 
درســت و اصولی حل کند. اما اگر من بخواهم در این مورد یک بررسی اولیه داشته باشم از 
خانواده این پسر می پرســم: آیا زمان هایی بوده است که این کودک عاقه به درس خواندن 
داشــته باشد؟ اگر بوده کی و در چه شرایطی بوده است؟ شــاید بتوانم با طرح این سوال به 

سرنخ هایی دست پیدا کنم که بشود دلیل رفتار الان او را فهمید.

وضعیت نابینایان در مقابله با کرونا  
تمام زندگی نابینایان با لمس کردن اجســام و اشــیاء اطرافشان می¬گذرد و به همین دلیل آن¬ها 
بیشتر از بقیه افراد در خطر ابتا به ویروس کرونا هستند. به گزارش »صبح امروز« به نقل از »ایرنا« 
علی اکبر جمالی، مدیرعامل انجمن نابینایان ایران با بیان اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی برای 
افراد نابینا همانند افراد بینا اســت، گفت: با این حال نابینایان به دلیل شرایطی که دارند نمی توانند 

خیلی موارد بهداشتی را رعایت کنند.
وی افزود: به این دلیل که آنها مدام مجبور به لمس اشیا اطراف خود هستند، همچنین عصایی که 
اســتفاده می کنند می تواند عامل انتقال بیماری باشــد یا بدنشان بیش از افراد بینا با محیط اطراف 
تمــاس دارد. به همین خاطر باید بیش از بقیه از مواد ضدعفونی کننده اســتفاده کنند که این کار، 

سختی مضاعفی به آن ها تحمیل کرده است.
رییس هیات مدیره انجمن نابینایان همچنین با بیان اینکه اســتفاده از دســتکش نیز برای نابینایان 
مشــکاتی را ایجاد می کند، تصریح کرد: دستکش مانع از لمس دقیق اجسام و فضای اطراف این 
افراد می شود. اغلب کارهای بچه های نابینا از طریق لمس کردن اجسام و اطراف صورت می گیرد. 
در چنین مواقعی استفاده از دستکش مانع از لمس دقیقشان می شود و برای آنها مشکات فراوانی 
را ایجــاد می کند.  وی ادامه داد: همچنین برای نابینایان در زمینه مطالعه بریلی مشــکاتی ایجاد 
شده و آنها مجبورند برای مطالعه، کتاب را لمس کنند و اگر کتاب آلوده باشد می تواند باعث ابتای 
آنها به این بیماری شــود.جمالی خاطرنشــان کرد: انجمن، اطاع رسانی ها و آموزش های لازم در 
خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی مربوط به کرونا را در اختیار افراد نابینا قرار داده اما آنها بیش 
از افراد بینا نیازمند استفاده از مواد بهداشتی و ضدعفونی کننده هستند. شاید اگر این مواد به صورت 
رایگان یا نیم بها در اختیار نابینایان قرار گیرد، شــرایط برای آنها کمی راحت تر شــود و بهتر بتوانند 
بهداشــت را رعایت کنند.وی ادامه داد: امروز به دلیل رعایت فاصله گذاری اجتماعی، حمایت مردم 
از نابینایان بســیار کمرنگ شــده است. در واقع اگر هم کمکی به آنها شود، فاصله گذاری اجتماعی 
نقض می شود. برای مثال یک فرد نابینا برای عبور از خیابان نیاز دارد فردی دست وی را بگیرد و 

او را از خیابان عبور دهد یا با گرفتن دست وی کمک کند، داخل اتوبوس برود.
جمالی خاطرنشــان کرد: این افراد می توانند کارهای خود را انجام دهند اما گاهی نیازمند همراهی 
مردم هستند. شاید بهتر است در این مواقع افراد پشت سر فرد نابینا قرار گرفته و با احترام و حرکت 
دستشــان آنها را به سمتی که می خواهند بروند هدایت کنند یا به صورت لفظی اما درست و واضح 
آدرس بدهند و فرد نابینا را برای رســیدن به مقصد هدایت کنند. مشروط به اینکه امنیت فرد نابینا 

حفظ شود. به ویژه در مکان های شلوغ آدرس دادن دقیق به صورت لفظی بسیار اهمیت دارد.
مدیرعامل انجمن نابینایان با بیان اینکه اینها راه های جایگزین محســوب می شــود، تصریح کرد: 
نمی توان گفت این روش ها درســت اســت اما از بی تفاوتی بهتر است و به هر ترتیب می توان با 

انجام این راهکارها سامت افراد نابینا را از وقوع حوادث پیش بینی نشده حفظ کرد.
انجمن نابینایان ایران چهار هزار نابینا را تحت پوشــش دارد و طبــق گفته مدیرعامل این انجمن 
خوشــبختانه تاکنون موردی از ابتای نابینایان تحت پوشش آنها به کرونا در این مجموعه گزارش 

نشده است.

صبحامروزبهبررسیرابطهبینمردموکادردرمانمیپردازد؛

آنهاتاآخریننفسپایکارایستادهاند!

اوایل اســفند بود کــه خبر رســید دو نفر از 
هموطنان مان بر اثر بیماری کرونا جانشان را 
از دســت دادند. کم کم این خبر گسترس پیدا 
کرد و هرروز شــاهد بالا رفتن تعداد مبتایان 
و کشته شدگان بودیم. اما در این بین کسانی 
برایمان پر رنگ شــدند که شــاید تا قبل از 
آنچنــان باید و شــاید  حضورشــان برایمان 
ملموس نبود. صبحت از کادر درمان است. از 
کســانی که وقتی ما در خانه هایمان قرنطینه 
بودیم، جان  بر کف در بیمارســتان ها مشغول 
پرســتاری و درمان بیماران مبتــا به کرونا 
بودند. کادر درمان تا اوایل ادریبهشت ماه سال 
جاری برای تــک تک ما تبدیل به قهرمانانی 
شده بودند که گویی نظیرشان هیچ گاه نبوده و 
نخواهد آمد. آن ها برای ما آرامشی می ساختند 
که ناگزیر در قلبمان برایشــان احترام خاصی 
قائل بودیــم. از نوع برخــورد بگیر و رعایت 
قرنطینه و پســت گذاشتن در فضای مجازی 

بگیر تا ارســال کمک های مردمی. اما کم کم 
این احترام و درکِ کار سخت شــان برایمان 
عادی شــد. ما آن ها را فراموش کردیم. آن ها 
برایمان شــدند یک انســان عادی که مانند 
خیلی هــای دیگر بــه زندگی روزمــره ادامه 
می دهند. اما واقعیت این است که برای آن ها 
هیچ-گاه هیچ چیزی عادی یا روزمره نشــد. 
آن ها هنوز آن  لباس های فضایی را می پوشند، 
ماسک شــان را میزنند و مانند گذشــته وارد 
بخش می شوند تا از عزیزان ما مراقبت کنند. 
در حین مصاحبه گرفتــن برای تهیه گزارش 
یک تناقض جالب شــکل گرفت. مردمی که 
می-گفتند ما مثل گذشته هوادار کادر درمان 
هستیم و کادر درمانی که می گفتند مردم دیگر 

مانند قبل با ما همراه نیستند. 
قاتل نامرئی کیست؟

روابــط عمومی  باغســتانی، مســئول  جواد 
تفاوت  درباره  بیمارستان شــریعتی مشــهد، 
همراهــی مــردم در دوران اول پیک با پیک 
دوم کرونــا می گویــد: رفتار مــردم را در دو 
بخش می توان خاصه و تکفیک کرد؛ بخش 
رفتار پیشــگیرانه و بخش کمک های مردمی. 
در بخش رفتار پیشــگیرانه و فاز اول) اسفند 
ماه( که با شــدت گیری بحــران اتفاق افتاد 
ما شــاهد همت و عزم مــردم و دولت برای 
رعایت قرنطینه بودیم و تا اواسط فرودین که 
این قرنطینه به شــکل جدی ادامه داشت ما 
هم وضعیت تقریبا ســفیدی در مرکز درمانی 
داشتیم. اما با شــروع اردبیهشت ماه و شروع 
ماه مبارک رمضان، هــم کمک های مردمی 
کاهش پیدا کرد و هم حساسیت های عمومی 
کاهش شدیدی داشت. یعنی ما در تعطیات 
خرداد ماه اصا چیزی به اســم حساسیت در 
بین مردم مشاهده نمی کردیم و همین موضوع 
سبب شد تا ما اواخر خرداد و اوایل تیرماه موج 
دوم را ناخواســته بپذیریم و متاسفانه خیلی از 
هم وطنان مان را در پیک دوم از دســت دادیم 
و شاهد ابتا و درگیری تعداد بسیار زیادی از 
مردم با ویروس کرونا بودیم. من امیدوارم که 

بتوانیم با همراهی و هم دلی مردم، در قسمت 
پیشــگیرانه عمل کردن ایــن بیماری موفق 
ظاهر شــویم. به هرحال مــا در خط درمان، 
موظف هستیم که پروتکل ها را برای بیمارانی 
که مبتا شــدند رعایت کنیم، اما قشنگ تر و 
بهتر این اســت که مردم تاش کنند تا مبتا 
نشوند و روش های این پیشــگیری  را بارها 
در تلویزیون و رســانه ها یا در فضای مجازی 
دیده ایم. اگر ما در قطــع زنجیره ابتا به هم 
کمک نکنیم، هرکدام مــان یک قاتل نامرئی 

محسوب می شویم.
آینده کادر درمان چه می شود؟!

او همچنین در پاســخ به آینــده کادر درمان 
در صورت ادامه دار شــدن ایــن پیک و عدم 
همراهی مردم می گوید: آروزی ما این اســت 
که این حالت ادامه پیدا نکند و ما از شــر این 
معضل و گرفتاری ملی و جهانی زودتر نجات 
پیــدا کنیم و با یاری خداونــد این با هرچه 
زودتر رفع شــود، اما اگــر بخواهد این پیک 
ادامــه کند، تا زمانی که ما موفق به کشــف 
پادتن یا واکســن این بیماری نشویم طبیعتا 
این دشــواری ها و ســختی را کادر درمان به 
دوش خواهند کشــید و اگر وارد فصل سرما 
شویم، مسلما مشــکات جدیدی را به وجود 
خواهد آورد. نکته مهم در این قســمت شاید 
این اســت که نیروهای تخصصی ما در این 
حوزه محدودند، اینطور نیســت که ما بتوانیم 
به جای یک نیروی پرستار یا پزشک یک نفر 
را از داخل خیابان پیدا کنیم و بگوییم شــما 
جایگزین پرســتار ما در خط مقدم باش. این 
اصا امکان پذیر نیســت. رفته رفته نیروهای 
ما دچار فرسودگی و تحلیل رفتگی خواهند شد 
که جبران این فرســودگی بسیار کار مشکلی 
است. خیلی از همکاران من از ابتدای بحران 
تا امروز حتی یک روز هم مرخصی نداشته اند! 
خب معنی این اتفاق این اســت که ما با تمام 
قوا در حال انجام کار هســتیم. اما مگر چقدر 
می توان با این انرژی ادامه داد؟ ضمن اینکه 
برخــی از همکاران ما در ایــن  اوضاع دچار 
بیماری  و مجبور به پذیرش و اجرای قرنطینه 

می شــوند و ما عما کمبود و خاء ایشان را 
در بخش ها احســاس می کنیم. حتی اگر این 
کادر بهبــود هم پیدا کنند،بــرای ما 50-50 
است که بتوانیم مجدد آنها را در بخش ها بکار 
بگیریم. حال اگر کمی واقع-بینانه بخواهیم به 
موضوع نگاه کنیم، خواهیم دید این مشکات 
در آینده با ابعاد گسترده تری خودشان را نشان 

خواهند داد.
کار از حرف گذشته، باید به مردم التماس 

کنیم!
از باغســتاتی خواســتم اگر صحبتی با مردم 
دارد بگویــد، او بیان می  کند: من فکر می کنم 
کار از صحبت گذشــته، باید به مردم التماس 
کنیم که برای نجات جان خودشــان رعایت 
کنند، مــن نمیخواهم بگویــم از خانه خارج 
نشــوند، اما می توان جلوی خیلی از تجمعات 
مانند عروسی یا دورهمی های غیر ضروری را 

گرفت، باور کنید هیچ کس از اینکه شــما در 
مجلسشان شرکت نکرده اید ناراحت نمی شود، 
یا اگر هم ناراحت شــوند به قیمت ســامتی 
جان خیلــی ازعزیزنمان مــی ارزد. می توانیم 
برای شــش ماه کافی شاپ یا رستوران نرویم. 
اگر مــا بی خودی در مکان های شــلوغ رفت 
و آمد کنیم، ناخواســته یــک ناقل متحرک 
می شویم و ممکن است باعث بیماری یا حتی 
مرگ چندین نفر شویم. برای سامت خودمان 
و کادر درمــان پروتکل های درمانی را رعایت 

کنیم.
حقوقشو می گیری!

وجیهه اکبری پرستار بخش عفونی بیمارستان 
شــریعتی اســت، او در مورد نــوع برخورد با 
کادر درمــان در دوران اول و دوم پیک کرونا 
می گوید: اکثــر مردم رفتار بــدی ندارند، اما 
مشــکل این اســت که آن ها با خودشان بد 
رفتــار می کنند و تاوان ایــن بدرفتاری را هم 
خود مردم پــس می دهند. البتــه تعدادی از 
مردم هستند که مانند طلبکاران با ما برخورد 
می کنند، حرفی هم بزنیم می گویند: حقوقشو 

می-گیری!
اکبری آینــده کادر درمان را اینطور ترســیم 
می کند: پرســنل از همین حالا در حال خسته 
شــدن اند. مانند خود من که دیگر توان ندارم. 
هر پرســتار چند مریض را باید رسیدگی کند. 
مگر یک پرســتار چقدر توان دارد؟ اگر مردم 
رعایت نکنند اول به ضرر خودشــان و بعد به 
ضرر ما است. همین الان اکثر پرستاران دچار 
مشــکات روحی و روانی شــده اند، در کنار 
این ها خســتگی بدنی هم هســت. چرا دیگر 
کلیپ های شــادی پرستاران پخش نمی شود؟ 
چون دیگر رمقی نمانده! اگــر با همین روند 
پیــش برویم در آینده چیــزی از کادر درمان 

باقی نمی ماند. 
زوج  پرستار

مهــدی غفوریــان و مریــم میرعلی ها زوج 
شاغل در بیمارستان شــریعتی هستند. هردو 
کارشــناس هوش بــری و شــاغل در بخش 
آی ســی یو. غفوریان در مورد شروع بحران و 
سپس همراهی مردم در فاز دوم می گوید: در 
اســفند ماه که خبر ریفرال شــدن بیمارستان 
شــریعتی آمد، برای پرســنل برخورد با یک 
بیماری ناشناخته و یک ویروس کشنده به نام 
کرونا خیلی سخت بود، اما پرسنل بیمارستان 
به سبب وظیفه ای که بر دوش خود می دیدند 
پای کار ایســتادند تا از بیماران مبتا مراقبت 
و پرســتاری کنند، در اسفند و فروردین مردم، 
کارخانه هــا و ارگان هــای مختلف کمک ها، 
پک هــای تغذیــه ای و پیام محبــت آمیز به 
پرســنل تقدیم می شــد که باعث دلگرمی و 
افزایش روحیه ما بــود. حتی اگر در فضاهای 
عمومی مجبور به گفتن شغلم بودم با برخورد 
بسیار صمیمانه مردم روبه رو می شدم که این 
نوع برخورد مســاوی بود با تمام اهدافی که  
من در بدو ورود به این رشــته داشتم. اما در 
شــروع پیک دوم و بازگشایی مشاغل، مردم 
هم کمتر رعایت کردند و امار بیماران افزایش 
یافت، فکر می کنم همراهی مردم  بهتر شده، 
اما به قدر کافی نیســت و به همین سبب ما 
شــاهد بالاتر رفتن امار مبتایان و خستگی 

دوبرابر هستیم. 
از روز اول در فیلد درمان

مریــم میرعلی ها، همســر غفوریــان ادامه 
می دهد: من نیز از اول شــروع این بیماری در 
فیلد درمان بودم، ما از همان ابتدا مورد لطف 
و عنایت مردم عزیز و قهرمان پرور کشورمان 
قرار گرفتیم و به ما لقب قهرمانان سامت را 
دادند. مــردم در ابتدا با رعایت پروتکل-های 
بهداشــتی و اجتماعی که همیــن امر باعث 
افزایــش انرژی من و همکارانم می شــد. اما 
متاســفانه در چند ماه اخیر این باور اشتباه به 
وجود آمد که ایــن ویروس روز های آخر خود 

را سپری می کند و در حال از بین رفتن است، 
با شــکل گیری این باور مردم کم کم رعایت 
پروتکل ها را کنار گذاشتند و روز به روز به آمار 
مبتایان به این بیماری افزوده شد.هرروز من 
و همکارانم مشــغول دست و پنجه نرم کردن 
با این ویروس هستیم و تحمل این بار باعث 
شــده تا کادر درمان خســته و بی رمق شوند. 
اگر مردم از ماســک اســتفاده کنند و دوباره 
پروتکل های بهداشــتی را رعایــت کنند این 
بار از دوش ما برداشــته می شود و میتوانیم با 

قدرت بیشتری به بیماران رسیدگی کنیم.
پنج ماه قرنطینه

غفوریان اضافــه می کند : ما از ابتدای بحران 
هیچ مســافرتی نرفتیــم، در هیچ مهمانی ای 
شرکت نکردیم و تقریبا تمام همکاران من به 
همین شــکل رعایت اصول را انجام دادند. در 
این بین تعداد زیادی از کادر، از جمله همســر 
خودم مبتا به کرونا شدند و همین باعث شد 
تا خســتگی این بحران برایشان تشدید شود. 
تحمل ایــن لباس ها در شــیفت های دوازده 
ســاعته و تنفــس در ماســک ها ، آن هم در 
گرمای تابســتان واقعا سخت شده است. امید 
ما در ابتدا به خدا اســت ســپس به مردم. از 
مردم میخواهم اگر کارد درمان برایشان مهم 
هســتند، به رعایت پروتکل های بهداشــتی 
بیشتر اهمیت بدهند. در پایان دوست دارم به 
نوبه خودم به تمام پرســنل کادر درمان کشور 
خســته نباشــید و خداقوت بگویم و برایشان 

آرزوی سامتی می کنم.
 مردم چه می گویند؟

شــیوا موســوی فر، شهروند مشــهدی که با 
رعایت پروتکل های بهداشــتی برای خرید به 
یکی از فروشــگاه های شــهر آمده می گوید:  
در همان اســفند ماه که پیک اول شروع شد، 
اگر کادر درمانی را می دیدم بســیار با احترام و 
صمیمی  برخورد می کردم. حتی یکبار کســی 
را دیــدم که نیروی داوطلب مبــارزه با کرونا 
در یکی از بیمارســتان ها بــود، با اینکه او جز 
پرسنل اصلی درمان نبود اما همینکه به مردم 
بیمار کمک می کرد برایم ارج و قرب ویژه ای 
داشت و مانند کادر از اون تشکر کردم. حالا با 
این توضیح ببینید خود پرستاران از چه مقامی 
پیش مــا برخورداراند و هنــوز هم برای من 

قهرمان سامت هستند. 
موســوی فر ادامه می دهد : ما تنها کاری که 
می توانیم بــرای آن ها انجــام دهیم رعایت 
اســت! خودم و در بین اطرافیانم کســانی را 
میبینم که اگر قبا برای یک مشکل کوچک 
به بیمارســتان یا درمانگاه مراجعه می کردند، 
اکنون، هم بخاطر آلــوده بودن محیط و هم 
اینکه فشــار مضاعفی بر دوش پزشــکان و 
پرســتاران وارد نکنند از مراجعات این چنینی 
خــودداری می کنند و با روش های متدوال در 

منزل آن ها را رفع می کنند.
او همچنین توضیح می دهــد: با  توجه اینکه 
در گذشــته اگر اتفاقی مانند سیل یا زلزله رخ 
می داد، خانواده ما کمک های خودشــان را به 
دست افراد آسیب دیده می رساندند، متاسفانه 

در این دوران نتواســتیم کمک های خود را به 
کادر درمان برســانیم، امــا تصمیم گرفتیم با 
رعایت پروتکل های بهداشتی واطاع رسانی 
این پروتکل ها به تا جایی که می شود از شیوع 
این بیماری جلوگیری کنیم تا پرسنل درمانی 
مجبور به شــیفت های اضافه و مشکاتی از 

این قبیل نشوند. 
موســوی فر در پایان اضافه می کند: اگر این 
وضعیت همچنان پایدار بماند خســتگی کادر 
درمان نه تنها به خودشان آسیب می زند، بلکه 
شامل حال افراد عادی نیز می شود.  مانند یکی 
از آشــنایان ما که یک عمل اجباری داشت، 
خدارا شکر از آن عمل ســالم بیرون آمد، اما 
به دلیل خســتگی کادر درمــان دچار عفونت 
بیمارســتانی شد و چند روز قبل فوت کرد. ما 
برای خودمان هم که شده باید به فکر پرسنل 

درمانی باشیم
دلم با پرستاران است، اما پول خرید 

ماسک را ندارم
سعید زارع، مســافری بدون ماسک از استان 
گلســتان اســت که برای انجام کار اداری به 
مشهد ســفر کرده، او نیز می گوید: من برای 
کادر درمان احترام بسیاری قائل هستم، حتی 
در شبکه های مجازی هم بارها برایشان پست 
گذاشــتم و قدردان زحماتشان هستم. اما مگر 
چقدر می توانم ماسک بخرم؟ می دانید قیمت 
یک ماسک درست و حسابی چقدر است؟ من 

حتی هزینه سفرم را قرض کرده ام. 
ســعید ادامه می دهد: در فروردین تا جایی که 
توانســتم  بیرون نرفتم، حتــی مغازه ام را هم 
بستم که قرنطینه را کامل رعایت کرده-باشم.

اما آن بستن مغازه، الان باعث ورشکستگی ام 
شــده. واقعا پول خرید ماسک را ندارم. اما از 
زبان من به پرستاران بگویید که من قدرشان 
را می دانم، اما واقعا نمی توانم ماســک بزنم. 
خیلی هــای دیگر هم مثل من هســتند. این 
ماســک نــزدن را دلیلی بر بــی  احترامی ما 

نگذارند. 
اگر در آینده کادر درمان دچار کم کاری 

شوند، مقصر ما مردم هستیم
از شهروندان مشهدی  نیز یکی  ر.کارآموزیان 
اســت، او در این باره می گویــد: هربار یک 
پرســتار یا کادر درمان را می بینم از او تشکر 
میکنــم که بخاطــر ما شــب و روزش را در 
بیمارســتان گذرانده اســت و از صمیم قلب 
برایش آرزوی موفقیت می کنم. اما در این چند 
ماه اخیر متاسفانه برخی از مردم مانند گذشته 
به رعایت موازین بهداشتی اهمیت نمی دهند.

او نیــز مانند بقیــه آینده کادر درمــان را در 
صورت پایدار بودن این شرایط اینطور توصیف 
می کند: من مطمئنم اگر مردم رعایت نکنند و 
به همین شــکل وضعیت ادامه پیدا کند ما در 
آینده ای نزدیک شــاهد کم کاری پرستاران و 
پزشکان بخاطر خستگی زیاد خواهیم بود. این 
اتفاق نه به نفع ما اســت نه به نفع آن ها. باید 
دست به دســت یکدیگر دهیم تا این زنجیره 

قطع شود.

یادداشت

پاسخ به سوالات روانشناسی شما

خبر

باغستانی:میتوانجلوی

خیلیازتجمعاتمانندعروسی

یادورهمیهایغیرضروریرا

گرفت،باورکنیدهیچکساز

اینکهشمادرمجلسشانشرکت

نکردهایدناراحتنمیشود،یا

اگرهمناراحتشوندبهقیمت

سلامتیجانخیلیازعزیزانمان

میارزد.

وجیههاکبری:اگرمردم

رعایتنکننداولبهضررخودشان

وبعدبهضررمااست.همینالان

اکثرپرستاراندچارمشکلات

روحیوروانیشدهاند،در

کناراینهاخستگیبدنیهم

هست.چرادیگرکلیپهایشادی

پرستارانپخشنمیشود؟چون

دیگررمقینمانده!

سعیدزارع:منبرای

کادردرماناحترامبسیاری

قائلهستم،حتیدرشبکههای

مجازیهمبارهابرایشانپست

گذاشتموقدردانزحماتشان

هستم.امامگرچقدرمیتوانم

ماسکبخرم؟میدانیدقیمت

یکماسکدرستوحسابی

چقدراست؟

شیواموسویفر:کسانی
رامیبینمکهاگرقبلابراییک
مشکلکوچکبهبیمارستانیا
درمانگاهمراجعهمیکردند،
اکنون،همبخاطرآلودهبودن
محیطوهماینکهفشارمضاعفی
بردوشپزشکانوپرستاران
واردنکنندازمراجعات
اینچنینیخودداریمیکنند
وباروشهایمتدوالدرمنزل
آنهارارفعمیکنند.



5
یکشنبه29تیرماه 1399/   سال سوم  /   شماره 728

Vol.3.No.728  / July.19.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.comنر

وه
نگ
ره

ف

سند ملی موسیقی تدوین خواهد شد
بر اســاسِ ماده واحده »فرآیند و مرجع تدوین ســند ملی موسیقی«، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســامی موظف است با همکاری دبیرخانه شــورای عالی انقاب فرهنگی، سازمان صدا و 

سیما، سازمان تبلیغات اسامی و سایر نهادها، سند ملی موسیقی را تدوین کند.
اســحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور، ماده واحده »فرآیند و مرجع تدوین سند ملی 
موســیقی« را اباغ کرد.بر اســاس این ماده واحده، وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی موظف 
اســت با همکاری دبیرخانه شــورای عالی انقاب فرهنگی، ســازمان صدا و سیما، سازمان 
تبلیغات اسامی و سایر نهادها و دستگاه های مرتبط، سند ملی موسیقی را  تدوین کند.اجرای 
این مصوبه منوط به رعایت الزامات متناظر اعم از عدم اختصاص منابع مالی و تشــکیاتی 
جدید و عدم مغایرت با مقررات لازم الاجرا مرتبط اســت.متن مــاده واحده »فرآیند و مرجع 
تدوین ســند ملی موسیقی« که طبق جلســه 5 مورخ ۲۴/03/13۹۹ ستاد هماهنگی نقشه 
مهندسی فرهنگی کشور به امضای اســحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور و رئیس 
ســتاد هماهنگی نقشــه مهندسی فرهنگی کشور رسیده است، به شــرح ذیل است:»وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی موظف اســت با همکاری دبیرخانه شورای عالی انقاب فرهنگی، 
سازمان صداوســیمای جمهوری اسامی ایران، ســازمان تبلیغات اسامی و سایر نهادها و 
دســتگاه های مرتبط به طریق مقتضی و در راستای اجرای راهبرد ملی ۴ ذیل راهبرد کان 
۹ نقشــه مهندسی فرهنگی کشــور و با توجه به مفاد بند ۲ شق )الف( ماده واحده وظایف و 
ترکیب اعضای ســتاد هماهنگی نقشه مهندســی فرهنگی کشور )مصوب جلسه 7۴8 مورخ 
۲7/03/13۹3( ســند ملی موســیقی را با رعایت چارچوب تدوین اســناد ملی حوزه فرهنگ 

تدوین کند.«

تاریخ شفاهی قوچان درگذشت
رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسامی قوچان گفت: استاد محمد جابانی، محقق تاریخ شفاهی، 
نویسنده و فرهیخته قوچانی صبح روزگذشته در سن ۹۶ سالگی در بیمارستان رضوی مشهد 
دار فانی را وداع گفت.حمید ضیایی افزود: این محقق نویسنده در سال 1307 در قوچان چشم 
به جهان گشــود و در طول زندگی خود آثار مکتوبی همچون ســیر فرهنگ قوچان، تربیت 
در گلســتان ســعدی، خانخاتی، با کودکان محروم از محبت پدر چه باید کرد؟، ســرزمین و 
مردم قوچان و جغرافیای طبیعی قوچان را برجای گذاشــت.وی ادامه داد: استاد محمد جابانی 
توانســته است با قلم شــیوا و صریح خود فرهنگ غنی چندین هزارساله قوچان را زنده نگاه 
داشــته و تأثیر قابل توجهی در ترویج آداب  و رســوم، لهجه، تاریخ کهن، مراسم  آئینی و هنر 
اصیل این منطقه بگذارد.محمد جابانی فرزند احمد در سال 1307 شمسی در قوچان چشم به 
جهان گشود او قرآن را در مکتب خانه شیخ محمدحسین فراگرفت. دوره ابتدایی را در دبستان 
مهرداد ســپری کرد. پس از جنگ جهانی، برای ادامه تحصیل راهی دبیرستان شد. در سال 
13۲3 شمسی  به کمک آموزگاری مشغول شد و در مهرماه 13۲5. به خدمت معلمی آموزش  
و پرورش درآمد و به روســتای زوارم شیروان اعزام شد. پس از پنج سال زندگی و خدمت در 
روســتا به شهر برگشــت و دیپلم را به صورت داوطلب امتحان داد و در دانشسرای مقدماتی 
مشهد که برای معلمان تشکیل شده بود پذیرفته شد.او در سال 13۴0شمسی به عنوان مأمور 
بــه خدمت، به تهران اعزام شــد و پس از فراغت از تحصیل دوباره به شــهر و زادگاه خود 
برگشــت و تا ســال 1358 در قوچان با ســمت های مختلف همچون معاون اداره آموزش  و 

پرورش، دو دوره شهرداری قوچان و کارشناس مسوول متوسطه خدمت کرد.

برگزیدگانجشنوارهبینالمللیکتابسالرضویدرمشهدمعرفیشدند
برگزیــدگان دوازدهمین جشــنواره بین المللی 
کتاب ســال رضوی روز شنبه طی مراسمی در 

مشهد معرفی شدند.
تولیت آســتان قدس رضوی در این مراسم بر 
لزوم فراهم آوری شــرایط برای ترویج معارف 
اهل بیت )ع( بین اقشار مختلف مردم به عنوان 
مهمتریــن کار فرهنگی مورد نیاز جامعه تاکید 

کرد.
حجــت الاســام احمد مروی گفــت: ما اگر 
بهترین کتاب ها را بنوســیم اما نتوانیم ارتباط 
آن را بــرای مطالعه با متن جامعه برقرار کنیم 
فایده چندانی ندارد و فقط قفسه های کتاب پر 
می شــود، کتاب را باید به گونه ای برای طیف 
های مختلف جامعه بنوسیم که در زندگی آنها 

کاربرد داشته باشد. 
وی افــزود: باید راهی پیدا کنیم که آموزه های 
دینی و معرفتی اهل بیــت )ع( به متن جامعه 
برود و بایــد کاری کنیم که کتاب معارف اهل 
بیت )ع( و آموزه های دینی و قرآنی و معصومین 

در سطوح مختلف جامعه امتداد پیدا کند.
تولیت آســتان قدس رضوی ادامه داد: سالانه 
بیــش از 30 میلیون زائر به مشــهد مشــرف 
می شوند اما آیا توانسته ایم شرایطی فراهم کنیم 
کــه یک آموزه دینی و یــک حدیث کاربردی 
معنوی از اهل بیــت )ع( را با خود ببرند؟ چند 
درصد زائران به اینکــه حضرت امام رضا )ع(، 
عالم آل محمد )ص( هستند واقفند، آیا ما برای 

معرفی این مهم به زائران کاری کرده ایم ؟ 
وی گفت: ویروس کرونا مصیبت های بسیار به 
همراه داشت اما درس هایی هم داشت و ثابت 
کرد مردم برای زیارت حضرت امام رضا )ع( به 
مشهد می آیند و کســی برای طرقبه شاندیز و 
مراکز تفریحی آن به مشهد نمی آید و اگر هم 
از این مراکز استفاده می شود بعد از زیارت حرم 

مطهر رضوی است.
حجت الاســام مروی افزود: درست است که 
مــا در حرم مطهر رضــوی کتابخانه داریم اما 
چقدر امکان مطالعه در صحن ها و رواق ها برای 
زائران فراهم اســت؟ باید دو رواق را به مطالعه 
تخصیصی دهیم که زائران بعد از زیارت بهره 
معرفتی ببرند، اکنون نگاه مردم به نماز و زیارت، 
کاســب کارانه و به اصطاح برای ثواب است 
در حالی از طرف ائمــه معصومین )ع( عبادت 
بی معرفت نفی شده که اگر اینگونه بود خوارج 

بیشتر از همه نماز و دعا می خواندند.
وی ادامه داد: نگاه کاسبکارانه عوام به عبادات 
باید تغییر کند، کرونا نشــان داد بســیاری از 
باورها غلط و خرافه اســت و باید اصاح شود، 
برخی موارد در مخیلــه خرافاتی ها نمی گنجد 
و برخــی اصل ارادت به اهل بیــت )ع( را زیر 

ســوال می برند در حالی که استدلال آنها غلط 
است و این ها مسایلی است که پژوهشگران و 
نویســندگان باید برای شفاف سازی روی آنها 

کار کنند.
تولیت آســتان قدس رضوی گفت: بیشترین 
اهمال را در بخش فرهنگی قایل هســتیم در 
این حوزه نگاه اقتصــادی نداریم، اینکه چقدر 
کتاب چاپ و پخش شــود مد نظر نیست بلکه 
فقط تاش داریم سالی یک کتاب چاپ کنیم 
در حالی که باید هدف ما تاثیرپذیری همه مردم 
از ملل و کشورهای مختلف از معارف رضوی و 

ائمه اطهار)ع( باشد.
رییس سازمان کتابخانه ها، موزه ها و مرکز اسناد 
آستان قدس رضوی و دبیر این جشنواره نیز در 
این مراسم گفت: راهبردی ترین هدف جشنواره 
دوازدهم، ارائه معرفت و منش حضرت امام رضا 
)ع( نه تنها در ســطح ملی بلکه در ســطح فرا 

ملی است.
حجت الاسام ســید جال حسینی افزود: در 
جشنواره کتاب ســال رضوی، همچنان محور 
اصلی برگزاری آن فرهنگ رضوی است، با این 
حال موضــوع خاندان حضرت امام رضا )ع( در 
این جشنواره نسبت به سال های گذشته توسعه 
مفهومی  داشــته و اجداد مطهر ایشــان را نیز 

شامل شد.
وی گفتمان تمدن اسامی معطوف به بیانیه گام 
دوم انقاب اسامی را یکی دیگر از محورهای 
انتخاب کتاب  بین المللی  دوازدهمین جشنواره 
ســال رضوی ذکر کرد و ادامــه داد: توجه به 
نیازهای معنوی و معرفتی بین المللی، نسبت به 
اهل بیت )ع(  نیز یکی دیگر از محورهای این 
جشنواره است و این جشنواره از نقد به ارزیابی 
تبدیل شــده و به حوزه نقد و خوانش و تحلیل 

محتوایی کتاب نیز ورود پیدا کرده است.
رییس ســازمان کتابخانه هــا، موزه ها و مرکز 
اسناد آستان قدس رضوی، عمده تغییرات این 
جشــنواره را نســبت به دوره های قبلی آن، در 
حوزه محورها و اجرا عنوان کرد و گفت: چیزی 
از محورهای جشــنواره های قبل کاسته نشده 
بلکه در این دوره محورهای جدید همچون ائمه 
ابن الرضا )ع( افزوده شــده است، عاوه بر آن 
بخش بین الملل در این دوره به طور ویژه مورد 
توجه قرار گرفته که جایزه عالم آل محمد )ص( 

هم در این حوزه تعریف شده است.
وی افزود: یکــی از اهــداف والای برگزاری 
این دوره از جشــنواره هــا افزایش معرفت و 
اگاهی های عمومی، دانشــجویان و طلبه های 
حوزه های علمیه نســبت با حضرت امام رضا 
)ع( به عنوان عالــم ال محمد )ص( و خاندان 
پاک آن حضرت و شناسایی و تشویق نخبگان، 

نویسندگان و پژوهشگران فعال در این حوزه در 
سطح داخلی و بین المللی است.

حجت الاســام حســینی ادامــه داد: در این 
جشــنواره افزایش موضوعات جدید عاوه بر 
دوره های قبل شامل معارفه مفهومی حضرت 
امام رضا )ع( و خاندان آن حضرت و تعمیم آن 
به همه ائمه و موضوعــات فقه و زیارت مورد 
توجه قرار گرفت و محور دیگر توجه به تمدن 
اسامی بود که مورد تاکید رهبری نیز هست و 
محور دیگر محور بین المللی است که جایزه آن 
به بهترین ناشر فعال در زمینه فرهنگ رضوی 

در دنیا اهدا می شود.
وی گفت: برای برگزاری این جشنواره به بیش 
از ۴5 هزار نفر نویســنده، محقق و پژوهشگر، 
۴0 مرکز اســامی بین المللی و حدود ۶ هزار 
شــخصیت حقیقی و حقوقی فراخوان و دعوت 
نامه ارسال شد و به رغم وجود شرایط کرونایی 
در جهان بیش از پنج هزار اثر از ۹5 ناشر به این 
جشنواره رسید که امروز از برگزیدگان داخلی در 

بخش های مختلف قدردانی شد. .
در این مراسم پیام آیت الله جعفرسبحانی 

به جشنواره نیز قرائت شد. 
در بخشی از این پیام آمده است: شکی نیست 
که قلم نگهبان فرهنگ و وسیله پیشرفه علم و 
دانش است، اگر قلم نبود تمدن بشری مصون 
نمی ماند و اندیشه ها و افکار به فراموشی سپرده 
می شد زیرا وسیله ثبت عمومی همان قلمی بود 
که در اختیاز بشر بود و در عین حال این قلم چه 
بسا مایه بدبختی و شرمساری و عقب ماندگی 
ملت ها می گــردد، تو گویی این قلم بســان 
شمشیری دو لبه است و بستگی دارد به اینکه 

در دست چه کسی قرار بگیرد.
این پیام می افزاید: انسان از روزی که با قلم آشنا 

شــد از دو بیان برخوردار گشت، یکی زبانی و 
دیگر قلمی ولی بیان زبانی ثابت و پایدار نبود در 
حالی که بیان قلمی از ثبات برخوردار است، در 
روایات نیز مرکب دانشمندان بر خون شهیدان 
ترجیح دارد زیرا قلم دانشمندان و حرکت های 
علمی آنان شهیدان را تربیت می کند و اگر این 
آموزش ها نبود هرگز شهیدی شربت شهادت 

نمی نوشید.
در ادامه پیام آمده اســت: قلــم های بزرگانی 
همچون صدوق ها، مفید ها، طبرسی ها، امینی 
ها و طباطبایی ها توانســتند آرمان ها و عقاید 
دینی و اسامی را از گزند روزگار حفظ کرده و 
شیاطین را از دستبرد به امانت های الهی مایوس 

سازند.
در این جشــنواره در بخــش کتاب های چاپی 
محور علوم و معرف رضوی )اخاق طب الرضا 
با دو رویکرد طب قدیم و جدید، فلسفه و کام 
( از پدید آورندگان کتاب دانشنامه امام رضا )ع( 
جلد ۲ و 3، در محور تاریخ و ســیره رضوی از 
کتاب ادیان خراسان در عصر امام رضا )ع( و در 
محور زیارت از کتاب آســتان قدس متولیان و 
نایب التولیه ها، در محور حرم و اماکن متبرکه از 
کتاب تاریخ میهمانسرای آستان قدس رضوی 
از صفویه تا قاجایــه و در محور علوم قرآنی و 
حدیــث از دوره ۶ جلدی فقه الاحادیث تجلیل 

شد.
همچنین در محور روانشناسی، علوم اجتماعی 
و علوم تربیتی از کتاب مهدویت در آموزه های 
رضــوی، در محور ترجمــه از کتاب های امام 
هادی )ع( زندگی سرشــار از جهاد و معجزه و 

دوره چهار جلدی خورشید امامت قدردانی شد.
در محور فرهنگ و ادب )داستان، نمایشنامه و 
متن ادبی( نیز از متن های موســی ترین طور، 

سیمیا، حاء مشدد و در خواب هایم، تجلیل شد 
و در بخش شعر نیز از مجموعه شعر باب هفتم 
بهشت شمیم بهشت دفتر هفتم ، تفسیر آه ، و 

گلبرگ ها تجلیل به عمل آمد.
در بخش کودک و نوجــوان نیز آثار دختر ماه، 
حکایت حضور و باران دوشنبه تجلیل و قدردانی 
شــد. در بخش شــعر کودک و نو جــوان آثار 
مهمــون آیینه ها، پر از پروانه کن جیب جهان 
را،  قهرمانان آزادی و در بخش جانبی گفتمان 
تمدن نوین اســامی )بیانیه گام دوم انقاب( 
دوره چهــار جلدی تمدن نوین اســامی )آثار 
رهبر معظم انقاب( و کتاب از انقاب اسامی 

تا تمدن اسامی مورد تقدیر قرار گرفت.
در بخــش کتاب هــای دیجیتــال و گویــا، 
حکمت های نهج الباغه به زبان انگلیســی، ر 
بخش پایان نامه ها و رســاله های حوزوی و 
دانشــگاهی اثر تحلیل روانشناختی سیره امام 
رضا )ع( و تحلیل مبانی امنیت ملی جمهوری 
اســامی در پرتو قدرت نرم و هویت فرهنگی 

تجلیل شد.
در بخش ناشران فعال نیز از انتشارات مدرسه، 
معاونت تبلیغات و ارتباطات آستان قدس رضوی 
و بنیاد فرهنگی حضرت مهدی )عج( تجیل شد 
و در بخش نشریه های پژوهشی و ترویجی نیز 
از فصلنامه علمی - پژوهشی فرهنگ رضوی 

تقدیر به عمل آمد.
جایزه عالم آل محمد )ص( نیز به موسسه العتره 
برای چاپ و توزیع 350 هزار جلد کتار در ۲50 
عنوان بــا موضوع معارف اهل بیت )ع( و دفاع 
از تشــیع به زبان های محلی شرق آفریقا تعلق 
گرفت و دانیال محزون از پاکســتان و ســعید 
تشکری از مشهد به عنوان مولفان فعال در این 

زمینه معرفی شدند.

خبر

511/1هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2108(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و 
برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶00500۲108 مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای محمد ابراهیم توکلی مقدم  نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 1۴5/۶0  مترمربع از پاک شماره 5۲۴ فرعی از 1۴8 اصلی واقع در اراضی باغنو بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از  مالک رســمی آقای علی فتح آبادی فرزند حســن محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
************************************

511/2هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2053(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر 
رای شماره 13۹۹۶030۶00500۲053 و 13۹۹۶030۶00500۲05۴  مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای جعفر تازیکی فرزند حسین و خانم اقدس مبارکه 
ای فرزند رجبعلی هرکدام  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ  یکباب ساختمان به مساحت 107/۹5  مترمربع از پاک 
شماره ۲و8و...و۹۲ فرعی از ۲۲۶ اصلی واقع در اراضی دهنو بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از  مالکین رسمی 
آقای غامرضا حریرچی و خانم آغا ملک محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

****************************************
511/8هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)0940و1656(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 اماک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بامعارض انان محرز و رای لازم صادر گردیده اســت جهت اطاع عموم به شرح ذیل اگهی می گردد. اماک متقاضایان 
واقع در حوزه ثبتی نیشابور بخش ۲ پاک ۲۲3 اصلی 7 فرعی مجزی شده از یک فرعی خانم طیبه لطفی فرزند عبدالحسین  
نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 505/۴7 مترمربع واقع در اراضی وقوفی  خریداری از مالک رسمی اقای 
رمضانعلی بکائیان  برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶005000۹۴0  - 7 فرعی مجزی شــده از یک فرعی خانم طیبه لطفی 
فرزند عبدالحسین  نسبت به ششدانگ یکباب مغازه  به مساحت 17۴/۲7 مترمربع واقع در اراضی وقوفی  خریداری از مالک 
رسمی اقای رمضانعلی بکائیان  برابر رای شماره 13۹۹۶030۶0050001۶5۶ لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این 
روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 
از مراجعه متضرر به دادگاه نیست بدیهی است برابر ماده 13 ائین نامه مذکور در مورد قسمتی از اماکی که قبا اظهارنامه 
ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین اگهی نوبتی و تحدید 
حدود بصورت همزمان به اطاع عموم می رساند و نسبت به اماک در جریان و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی اگهی 
تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشر می نماید. تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/3هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2057(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00500۲057 مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانه و بامعارض اقای غامرضا حصاری  فرزند غامعلی  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۴07/۴0  مترمربع 
از پاک شماره 1۴۶ فرعی از ۹0 اصلی واقع در اراضی چمبران  بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از  مالکین  رسمی 
مجید ،محمود و اکرم شهرت همگی اخاصی  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار 

نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

**************************************
511/4هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2059(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به 
دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00500۲05۹ مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانه و بامعارض اقای رجبعلی رشیدآبادی فرزند حسن   نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 10۹/55  مترمربع 
از پاک شــماره 50 فرعی از ۴1 اصلی واقع در اراضی کاظم آباد  بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از  مالک رسمی 
آقای عبداله سعیدی فرزند ابراهیم  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار 
در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در 
صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 

۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

*****************************************
511/9ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر 
به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای 
شماره 13۹۹۶030۶00۶00050۹ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی آقای حمید درخشان حصار فرزند ارسان به شماره شناسنامه 11۲18 صادره ازکاله نسبت 
به ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 3۲/80متر مربع) سی و دو و هشتاد  صدم مترمربع(  قسمتی از پاکـ  5۶۲ فرعی  
از اراضی شاهده پاک 1۲۹ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت  حیدریه از مالکیت 
رسمی متقاضی و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00۶00507 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه به تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی آقای حمید درخشــان حصار فرزند ارسان بشماره شناسنامه 
11۲18 صادره از کاله نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 3۲/78 مترمربع ) سی و دو و هفتاد و هشت صدم متر 
مربع ( قسمتی ازپاک 5۶۲ فرعی ازاراضی شاهده پاک 1۲۹ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه از مالکیت رسمی متقاضی  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۴/۲۹/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/1۴
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/5هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2061(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00500۲0۶1 مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای محمد علی شوروزی فرزند حسینعلی  نسبت 
به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 10۲/30  مترمربع از پاک شماره 11۴ فرعی مجزی شده از 11 فرعی 
از ۴ اصلی واقع در اراضی گذر ده ترک  بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از  مالک رسمی آقای محمد 
علی نجفی محرز گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ 

انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

**************************************
511/6هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2062(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00500۲0۶۲ مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض اقای علی بتوئی فرزند محمد حسین   نسبت به 
ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۹8/۲5  مترمربع از پاک شماره ۲۶ فرعی از 15 اصلی واقع در اراضی 
فاروب رمان  بخش 5 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از  مالک رسمی آقای علی بتوئی  محرز گردیده است.لذا 
بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

*******************************************
511/7هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)2086(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00500۲08۶ مورخ ۹۹/0۴/11  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم طوبی پهلوان   نسبت به ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 107۴/0۴  مترمربع از پاک شماره 51و5۲  فرعی از 3۶ اصلی واقع در اراضی گذر بوجخکی  
بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از  مالکین رسمی آقای جعفر مختاری قدیم و خانم زهرا توسلی محرز 
گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/1۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/0۴/۲۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
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مدیرکل نظارت بر پروژه های زیربنایی شهرداری مشهد گفت: سال گذشته، 80 اصاح 
هندسی با اعتبار حدود 1۴ میلیارد تومان در سطح شهر به اجرا گذاشته شد که در سال 
جاری نیز از اواسط مردادماه، همین تعداد اصاح هندسی در سطح تقاطع ها و معابر شهر، 
به اجرا گذاشــته می شود. به گزارش صبح امروز، محمود ریحانی اظهار داشت: در این 
اداره کل، 110 پروژه با اعتبار 700 میلیارد تومان در سال ۹۹ در حال اجرا داریم که از آن 
جمله می توان به تقاطع چهار سطحی آزادگان، تقاطع غیر همسطح مصلی، تقاطع غیر 
همسطح ابوطالب، تقاطع غیر همسطح مجیدیه به آیت الله هاشمی رفسنجانی، چپگرد 

آزادی به آیت الله هاشمی رفسنجانی و دوربرگردان زیرگذر شهید برونسی اشاره کرد.وی 
ادامه داد: در حوزه جمع آوری آبهای سطحی نیز که یکی از رسالت های اصلی شهرداری 
بوده و طی سالیان گذشته نیز، تکمیل شبکه جمع آوری آب های سطحی در دستور کار 
قرار داشته است، سال ۹8 با اعتباری بالغ بر ۹0 میلیارد تومان، 35 کیلومتر کانال و مسیل 
ساخته شد و در سال جاری نیز با اختصاص اعتبار ۶0 میلیارد تومانی، احداث ۲5 کیلیومتر 
دیگر از شــبکه جمع آوری آب های سطحی شهر مشــهد در دستور کار قرار دارد و به 
جرات می توان گفت مشهد جزو معدود شهرهایی است که مشکل آبهای سطحی ندارد.

 اصلاح هندسی 8۰ 
معبر و تقاطع در 
سال ۹8

مهلت 2۰ روزه به پیمانکار برای رفع نقایص 
جلوخان و محور آرامگاه فردوسی

شــهرداری  شــهری  خدمات  معاون 
مشــهد به پیمانکار محــور و جلوخان 
آرامگاه فردوســی۲0 روز مهلت داد تا 

برای رفع نقایص و ایرادها اقدام کند.
به گزارش صبح امروز، نوزدهم تیرماه 
شهردار مشــهد در مراســم افتتاحیه 
فاز ســوم جلوخان آرامگاه، از وضعیت 
فضای ســبز منطقــه منفصل توس و 
جلوخان آرامگاه فردوســی انتقاد کرد 

و از شهردار منطقه 1۲ درخواست کرد تا به صورت جدی تر به این موضوع رسیدگی کند.
به دنبال آن، چهارشنبه گذشته معاون شهردار با همراهی شهردار منطقه 1۲ مشهد، در بازدید 

از این محور نکات مدنظر را به پیمانکار پروژه متذکر شد.
 مهدی یعقوبی معاون خدمات شــهری شــهرداری در این بازدید اظهار کرد: ایجاد فضا در 
جلوخان آرامگاه فردوسی به عنوان پیشخوان این مجموعه برای ما از اهمیت خاصی برخوردار 
اســت و تاش می کنیم بهترین گونه های گیاهی و فضای ســبز ایجاد شود. وی با اشاره 
به اقدامات خوب انجام شــده از سوی شــهرداری منطقه 1۲ در ایجاد فضای سبز در محور 
آرامگاه فردوسی افزود:محور آرامگاه فردوسی باید مثل داخل شهر حفاظت و نگهداری شود.
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشــهد بیان کرد: چند درخت قدیمی جلوی در ورودی 
محوطه آرامگاه فردوســی است که باعث شده نمای بنا مشــاهده نشود، با توجه به این که 
داخل فضای آرامگاه در اختیار ســازمان میراث فرهنگی قرار دارد ما این آمادگی را داریم در 
صورت هماهنگی با میراث فرهنگی با هرس این درختان، نمای ســاختمان آرامگاه فردوسی 

از جلوخان مشاهده شود.
اختصاص اعتبار برای توسعه فضای سبز

یعقوبی خاطرنشان کرد: هم اکنون عملیات عمرانی جلوخان آرامگاه فردوسی به اتمام رسیده 
و تنها برخی ایرادات جزئی وجود دارد که باید رفع شود. همچنین حدود 300 تا ۴00 میلیون 
تومان اعتبار برای کاشت گونه های گیاهی نیاز است که این میزان اعتبار در اختیار شهرداری 
منطقــه 1۲ قرار خواهد گرفت و بعد از این مرحلــه وارد بحث حفاظت و نگهداری جلوخان 

آرامگاه فردوسی خواهیم شد. 

در اولین ره باغ پیرامون حرم مطهر انجام شد:

آغاز به کار رسمی هجدهمین رویداد هم 
آفرینی مشهد

هجدهمین رویداد هم آفرینی مشــهد با حضور نمایندگان ۲۶ تیم واجد شرایط و متخصص 
به طور رسمی آغاز به کار کرد.

بــه گزارش صبح امروز، این رویداد با قرار میدانی در اولیــن ره باغ پیرامون حرم مطهر )ره 
باغ طوبی( با حضور تســهیلگران، تیم اجرایی، معاون شهرسازی و معماری و نمایندگان تیم 

ها آغاز شد.
بیش از 5۴ تیم متشکل از طراحان شهری، هنرمندان، معماران و فعالان اکوسیستم استارتاپی 
و عاقه مندان به نوآوری به دبیرخانه رویداد رزومه ارسال کردند که با توجه به تعاملی بودن 

رویداد ۲۶ تیم واجد شرایط شناخته شده و به این رویداد نوآورانه دعوت شدند.
این رویداد به مدت یک هفته با برگزاری بیش از هشــت کارگاه کلیدی توسط متخصصین 
ادامه خواهد داشــت که این کارگاه ها به صورت آناین و در صورت لزوم برای بازدید های 
میدانی و کارگاه های حضوری با رعایت نکات بهداشتی و تمهیدات لازم برای فاصله گذاری 

اجتماعی برگزار خواهد شد.
هدف از برگزاری این رویداد خلق مدل های نوآورانه برای طراحی رویدادهای شهری با هدف 
بهبود زیســت عمومی در ســه ره باغ پیرامون حرم مطهر امام رضا)ع( است و در این رویداد 
10 منتور و پنج داور از فعالان در عرصه های شهرســازی، معماری، گرافیک، برنامه ریزی 
شهری، جامعه شناسی و اقتصاد و متخصصین میراث فرهنگی و مشهد شناسی حضور دارند. 

82  میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی 
گردشگری در خراسان رضوی

تامین  معاون ســرمایه گــذاری و 
منابــع اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی از 8۲  میلیون دلار سرمایه 
گذاری خارجی در حوزه گردشگری 

استان خراسان رضوی خبر داد.
به گزارش صبح امروز احمد دیناری 
با بیان این مطلب افــزود: با توجه 
موثــر دولت تدبیــر و امید به حوزه 
گردشــگری و حمایت از این بخش 
و همچنین تحولات ناشی از برجام 

در ســالهای ۹۶ و ۹7 شاهد رشد قابل توجه ســرمایه گذاران خارجی به حوزه گرشگری در 
این استان هستیم. 

او ادامه داد: این میزان سرمایه گذاری شامل ۲3 میلیون دلار در دولت یازدهم و 5۹ میلیون 
دلار ســرمایه گذاری خارجی در حوزه گردشــگری و هتلداری از ابتــدای آغاز به کار دولت 

دوازدهم تاکنون است.
معاون ســرمایه گذاری و تامین منابع اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خراســان ضوی گفت: »این میزان ســرمایه گذاری خارجی در پروژه های حوزه گردشگری 
شــامل هتل، هتل آپارتمان، مهمان پذیر، مرکزتفریحات، ســرگرمی و گردشگری، مجتمع 

گردشگری و دفترخدمات مسافرتی انجام شده است. 
دیناری افزود: در راســتای توسعه صنعت گردشگری خراسان رضوی هم اکنون ۲۴8 طرح با 

سرمایه گذاری معادل 1۶۲ هزار میلیارد ریال در مراحل مختلف ساخت قرار دارد. 
گفتنی اســت: استان خراسان رضوی دارای حدود دو هزار و 300 واحد تاسیسات گردشگری 

دارای مجوز است و از این نظر رتبه نخست کشور را دارد.

رئیسکمیسیونحقوقیشورایشهرمشهدمطرحکرد:

تثبیتکاربریفضایسبزدرارتفاعاتجنوبیمشهد
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شهر مشــهد گفت: مهمتر از بودن یا نبودن 
بزرگراه جنوبــی تثبیت کاربری های عمومی 
و به صورت مشــخص کاربری فضای سبز 
حفاظتی در ارتفاعات جنوبی است که  فعالان 
محیط زیست باید در این زمینه نظارت کنند.
به گــزارش صبح امــروز به نقل از ایســنا 
سیدمحسن حسینی  پویا در رابطه با کاربری 
زمین هــای ارتفاعات جنوبی مشــهد، اظهار 
کرد: در طرح تفصیلی جنوب غرب مشهد که 
در شورا تصویب شد، دغدغه ای که مورد نظر 
همه سمن ها بود و برای خود اعضاء شورا هم 
اهمیت داشــت، این بود که فضای ارتفاعات 
برای کاربری های عمومی و برای همه مردم 
تثبیت شــود و به کاربری هــای اختصاصی، 
خصوصی و انتفاعی که ساخت وساز است و 
موارد مشابه اختصاص پیدا نکند و از دسترس 
عموم خارج نشود. به همین دلیل یک بند را 
اضافه و تبصره ای را در لایحه طرح تفصیلی 
جنوب غرب اصاح کردیم که موضوع مهمی 

است.
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شهر مشــهد  با اشاره به اینکه تصمیم گیری 
در مورد کمربند جنوبی فقط در طرح تفصیلی 
جنوب غرب ممکن نبود و این موضوع به طرح 
جامع مربوط  می شــود، ادامه داد: همچنین 
کمربنــد جنوبی فقط به طرح تفصیلی جنوب 
غرب مربوط نمی شود و در طرح های تفصیلی 
تاثیرگذاراســت. به همین  دیگر مناطق هم 
دلیل پیشــنهاد و تاکید ما این بود که نتیجه 
مطالعات کمربندجنوبی در کمیسیون ماده 5 
مورد توجه قرار بگیرد. منتها نکته مهمتر که 
دغدغه فعالان محیط زیســتی، دغدغه مندان 
شــهر مشــهد و حتی ایراد وارده به بزرگراه 
این اســت که بزرگراه خودش محور توسعه 
اســت، در اطراف آن ســاخت و ساز صورت 
خواهد گرفت و تمام کوه هــا و ارتفاعات به 
کاربری های انتفاعــی اختصاص پیدا خواهد 
کرد. برای اینکه این دغدغه  برطرف شــود 
در چند جای مصوبه به این موضوع اشــاره 

کردیم.
وی اضافــه کــرد: در بند 8 طــرح تفصیلی 
جنوب غرب مشــهد صراحتا گفته شــده که 
اگــر بزرگراه تصویب شــود کاربری طرفین 
آن از طرف ضلع شــمال تــا جایی که دیوار 
مســتحدثات اکنون به صــورت مجاز وجود 
دارد، باید به فضای سبز حفاظتی تبدیل شود 
و از طــرف جنوب هم حداقــل تا خط الراس 
بایــد این اتفــاق بیفتد. ما شــعاع 50 متر و 
100 متر که در نظریه قبلی وجود داشــت را 
بیشتر کردیم و توســعه دادیم که این اتفاق 
بیفتد. مبنای این اســتدلال ما این است که 
ارتفاعات جنوب مشهد  فکر می کنیم منطقه 
به شــخص خاصی اختصاص ندارد و باید در 
خدمت عموم مردم باشــد. برای این موضوع 
مبانی قانونی هم داریــم که کوه ها و دره ها 
جزو انفال حساب می شوند و بر اساس اصل 
۴5 قانون اساســی این انفــال باید در اختیار 
حکومت باشد تا بر طبق مصالح عامه از آن ها 

بهره برداری و استفاده شود.
کاربری کوه ها و دره ها باید برای مصالح 

عمومی باشد
 رئیس کمیســیون حقوقی شورای اسامی 
شهر مشهد خاطرنشان کرد: در منشور حقوق 
شهرنشــینی هم دقیقا همین نکته را در بند 
133 تاکید کرده ایم که کوه ها، دره ها، مراتع 
و مانند این ها باید طبق مصالح عمومی برای 
کاربری عمومی شــهر اختصــاص پیدا کند. 
با توجه به نظر کارشناســان در آن محدوده 
بهترین کاربری، کاربری فضای سبز حفاظتی 
است و این نکته را هم در تبصره بند 8 طرح 

تفصیلی جنوب غرب تاکید کردیم.
حسین پویا افزود: نکته مهمی که این جا وجود 
دارد این است که در این قسمت شهرداری و 
کمیسیون ماده 5 و ارگان های محلی موظف 
شــدند مدلی را طراحی کنند کــه بتوانند از 
خدمات انجمن های مردم نهاد محیط زیستی 
اســتفاده کنند و آن ها را به مشارکت بگیرند 
و آن ها بر این موضوع نظارت داشــته باشند 

که یک زمانی مدیریت شهری پشت درهای 
بســته تصمیم نگیرد و کاربــری ارتفاعات 
جنوب را چیزی غیر از فضای ســبز تعریف 

نکند.
 مراقب باشیم آبادگران دیگری شکل نگیرد

وی اضافه کرد: شــورای شــهر، شهرداری، 
ارگان های ذی ربــط، انجمن های مردم نهاد 
و خــود مردم همگی بایــد مراقبت کنیم که 
این فضایی که اکنون وجود دارد دست خوش 
تغییر کاربری نشــود، در آن ساخت وســازی 
صورت نگیرد و شهرک هایی مانند آبادگران 
که همــه را هم خصوصی کرده  و منع ورود 
مردم را گذاشــته، شکل نگیرند. این موضوع 
یک نظارت عمومی را می خواهد و در این جا 
مســئوولیت گروه های محیط زیستی خیلی 
سنگین تر اســت. ما در این مصوبه جایگاه و 
موقعیت آن ها را تصویب کردیم تا بتوانند در 

این فرایند حضور داشته باشند.
نگذاریم کمیسیون ماده 5 پشت درهای 

بسته تصمیم بگیرد
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شهر مشــهد عنوان کرد: نکته ای که باید به 
آن اشاره کنم این است که ما سعی کردیم به 
عهدی که در منشــور بسته ایم وفادار باشیم؛ 
یعنــی اینکه پشــت درهای بســته تصمیم 
نگیریــم و همه باید در جریــان تصمیماتی 
که در ســطح مدیریت کان شهری گرفته 
می شود قرار بگیرند. بحث های طرح تفصیلی 
و حتی بحث های فنی آن به ســطح جامعه 
راه پیدا کرد و جلســات متعــدد با گروه های 
محیط زیستی گذاشته شد و اثرات خود را هم 
داشت. از این جا به بعد هم باید مراقبت کنیم 
که کمیســیون ماده پنج نیز همین مسیر را 
طی کند و پشت درهای بسته تصمیم نگیرد 
و ما را با ارتفاعــات جنوبی روبه رو نکند که 
کاربری های انتفاعی در آن تعریف شده باشد 
و به دغدغه های شــورا، شــهرداری، محیط 

زیستی ها بی توجهی کند.
بیش از 97 درصد زمین های ارتفاعات 
جنوبی به ارگان های دولتی تعلق دارد

حســینی پویا در مورد مالکیت اراضی جنوبی 
مشــهد افزود: بیش از ۹7 درصد زمین های 
ارتفاعات جنوب بــه ارگان های دولتی تعلق 
دارد و کمتــر از  3 درصد آن شــخصی و در 
مالکیت خصوصی اســت. مــا باید مواظبت 
کنیم که ارگان های مســئول  این مساله را 
رعایت کنند و در اینجا نظارت عمومی خیلی 
کمک می کند. همه این موضوع را رصد کنند 
که یک زمانــی تعیین کاربری غیر از فضای 
سبز اتفاق نیفتد و حتی اگر قرار باشد کاربری 
بجز فضای سبز اتفاق بیفتد نوعی از کاربری 
عمومی و خدماتی مثل بیمارستان در مقیاس 
شــهری یا کاربری تفریحی، توریستی مثل 

شهر بادی دیده شود.
وی افزود:  این منطقه مانند ســاحل دریای 

خزر اســت که نبایــد در اختیار اشــخاص 
خصوصی قرار بگیرد. آنجــا در اختیار عموم 
مردم اســت و از اموال عمومی محســوب 
می شود و قابل انتقال به اشخاص خصوصی 
نیســت و باید در اختیار عموم باشد تا بتوانند 
از این فضا اســتفاده کنند.گروه های محیط 
زیســتی توجه داشته باشند به این موضوع و 
خودشــان رصد کنند کــه در ادامه کار تغییر 

کاربری اتفاق نیفتد .
حســینی پویا تاکیــد کرد: متــن تبصره در 
بند هشــت طرح تفصیلی جنوب غرب بیان 
می کنــد که »در راســتای تقویــت نظارت 
عمومــی بر حفــظ کاربری فضاهای ســبز 
حفاظتی ارتفاعات جنوبی و به منظور استفاده 
از ظرفیــت ســازمان های مردم نهــاد حوزه 
محیط زیســت شهری پیشــنهاد می شود که 
مدل مشــارکت داوطلبانه و فعال در حفظ و 
توسعه فضای ســبز پایدار، متناسب با اقلیم 
منطقــه، حفــظ گونه های بومــی گیاهی و 
جانوری و همچنین چشمه های آب زیرزمینی 
ارائــه و اجرا گردد.« و خطاب این جمات با 
کل مدیریت شهری اســت که شهرداری و 

کمیسیون ماده 5 هم از جمله آن هاست.
آستان قدس و راه و شهرسازی باید از 
استفاده خصوصی در ارتفاعات جنوبی 

صرف نظر کنند
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شهر مشهد با اشــاره به اینکه طرح تفصیلی 
جنوب غرب به کمیســون ماده 5 رفته است، 
گفت: اکنون مســاله وارد کمیسیون ماده 5 
شــده و این کمیسیون باید توجه داشته باشد 
که دغدغــه فعالان محیط زیســت و تمام 
کســانی که آینده مشــهد برای آنها اهمیت 
دارد این اســت که ارتفاعات جنوب کاربری 
عمومی داشــته باشد و منافع آن برای عموم 
مردم باشــد و مصالح عموم مردم را در نظر 
بگیرد و کســانی که بزرگ مالک هســتند از 
جمله راه و شهرســازی و آستان قدس باید 
به این نکته مهم توجه داشــته باشــند که از 
اســتفاده اختصاصی آن زمین ها صرف نظر 
کنند و این هــا در اختیار عمــوم مردم قرار 

داشته باشد.
حســینی پویا در مورد کمربند جنوبی تصریح 
کرد: ما حدود پنج ســند بالادستی داریم که 
بزرگراه جنوبی در آن ها تثبیت شــده اســت 
پس به لحاظ قانونــی اقداماتی که در رابطه 
بــا بزرگراه جنوبی در دوره هــای قبل انجام 

شــده که به پول امروز مبلغی بیش از 1000 
میلیارد می شود، مبنا داشته و از لحاظ قانونی 
مشکلی نداشته است، اما بحثی که در اواسط 
کار مطرح شده است این است که این پروژه 
برای محیط زیست مضراتی دارد و باید جلوی 
آن گرفته شــود و از آن زمانی که این بحث 
مطرح شده است یعنی از اسفند ۹۶ این پروژه 
متوقف شده است. در انتهای سال گذشته در 
شورای تدبیر استان یک مصوبه ای داشت که 
از این مکان به صورت تفریحی استفاده شود 
و به شکل کوه پارک باشد. درمورد کوه پارک 
هم چون درخت کاری و فضای ســبز اســت 
مغایرتی وجود ندارد و کاری هم که در حدود 
چهار و نیم کیلومتر در آن جا انجام شــده، در 
رابطه با کوه پارک اســت و در حقیقت برای 
کمربند جنوبی اقدامی انجام نشــده است و 
کمربند جنوبی متوقف اســت. این توقف تا 

زمانی است که نظر کارشناسی ارجاع شود.
احتمال مشخص شدن نتیجه مطالعات 

کمربندجنوبی طی دو ماه آینده
وی درمــورد طولانی شــدن زمان مطالعات 
کمربند جنوبی مشــهد گفت:موضوع ســال 
گذشته به مشاوری که مورد اتفاق طرف های 
این موضوع اســت ارجاع شده است و مشاور 
هم ظــرف چند ماه آینده اعام نظر می کند. 
تاکید ما هم به شــهرداری این بوده اســت 
که ســریعا موضوع را پیگیری کند و نتیجه 
مطالعات مشخص شــود. کمیسیون ماده 5 
ظرف یکی دو ماه آینــده باید در مورد طرح 
تفصیلــی جنوب غــرب تصمیم گیری کند و 
امیدواریم مشاور هم ظرف همین مدت اعام 
نظر کند و کمیســیون ماده 5 هم  از آن در 

تعیین تکلیف این قضیه استفاده کند.
حذف بزرگراه جنوبی به تصویب شورای 

عالی شهرسازی نیاز دارد
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شــهر مشــهد درمورد تغییر کاربری بزرگراه 
جنوبی اضافه کرد: اگر کمیســیون ماده 5 با 
توجه به نظر مشــاور به این نتیجه برسد که 
کمربند جنوبی وجود نداشــته باشد، طرح را 
برمبنای حــذف کمربند تصویب  می کند ولی 
چون با طرح جامع مغایــرت دارد باید برای 
تایید این مغایرت طرح را به شــورای عالی 
شهرسازی و معماری بفرستد تا در آنجا تایید 

شود.
حســینی پویا در مورد پیش بینی اش از نتیجه 
مطالعات کمربند جنوبــی تاکید کرد: من در 
این رابطه یک فــرض قانونی و یک فرض 
منطقی دارم. فرض قانونی این است که همه 
طرح ها وقتی شروع می شــوند باید قانون را 
رعایت کنند اگر قانون رعایت شده باشد، این 
طرح باید اجرا شــود. 1000 میلیارد در آنجا 
هزینه شــد و دیدند که ایراداتی وجود دارد و 
در اینجا باید ســراغ کم کردن ایرادات بروند 
مثا فضای سبز اضافه کنند و مواردی از این 

دست انجام دهند.
در مساله بزرگراه جنوبی باید نظر 

کارشناسی حاکم شود
وی درمورد فــرض منطقی خــود افزود: با 
توجــه به واقعیــت موجودی کــه اکنون در 
شهر وجود دارد و دغدغه هایی که به درستی 
مطرح شده اســت در چنین جایی همه باید 
بــه نظر کارشناســی تن دهند، کمــا اینکه 
اکنون همه اطراف قضیه به این مســاله تن 
داده اند و چنانچه نظر کارشناســی بگوید که 
این مســاله را می شــود مدیریت کرد، همه 
باید تعصب را کنار بگذارند و ســراغ مدیریت 
با نظرهای کارشناســی بروند امــا اگر نظر 
کارشناســی بر این بود کــه نباید این اتفاق 
بیفتد طرف مقابل بایــد کوتاه بیاید و اکنون 
باید همه نظر کارشناسی را قبول کنند و این 
نظر کارشناســی به موضوع حاکم و مساله از 

دعوای شخصی خارج شود .
رئیس کمیســیون حقوقی شــورای اسامی 
شهر مشهد با اشاره به اهمیت تثبیت کاربری 
فضای سبز اراضی جنوبی عنوان کرد: مهمتر 
از بــودن یا نبــودن بزرگــراه جنوبی تثبیت 
کاربری های عمومی و به صورت مشــخص 
کاربری فضای سبز حفاظتی ارتفاعات جنوب 
است. ساخت و ســازهای انجام شده باید در 
همین مقدار متوقف شــود و باقی مانده آن 
بایــد در خدمت عموم مردم قرار بگیرد و هم 
به لحاظ آب و هوایــی و هم به لحاظ منظر 
و دیدگاهی که به کل شهر دارد، این منطقه 
باید در اختیار مردم قرار بگیرد. عدالت اقتضا 
می کند که این منطقــه در اختیار مردم قرار 
بگیــرد نه فقط در اختصاص کســانی که به 
دلیل ثروت خــود می تواننــد از این منطقه 
اســتفاده کنند. این اتفاق نباید رخ دهد. همه 
باید پای کار بیایند و این شــدنی است. این 
موضوع تمرینی برای مشارکت اجتماعی در 

موضوعات مهم شهری است.
حســینی پویا گفت: یکی از فصول منشــور 
حقوق شهرنشــینی حق بر محیط زیســت 
شهری اســت که تمام  این مسائل در آنجا 
دیده شده اســت. تمام مطالبی که بیان شد 
مبانی محیط زیســتی و قانونی دارد که این 
فضاهای عمومی اساســا نمی تواند در اختیار 
یک عــده محــدود و خاص قــرار بگیرد و 
باید در اختیار عموم باشــد بنابراین اداره راه 
و شهرســازی نمی تواند اینجا را برای تامین 
بودجه خود یک کاربری انتفاعی تعریف کند 
و در اختیــار عده محدودی قرار دهد. نظارت 
عمومــی باید به این مســاله توجــه کند و 
انجمن های محیط زیستی باید بیشتر حساس 
باشــند؛ چراکه از موضوع کمربند مهمتر این  
مســاله تغییر کاربری ها اســت و به موازات 
اینکه مســاله کمربند را پیگیــری می کنند، 
مساله تثبیت کاربری  فضای سبز حفاظتی را 

هم پیگیری کنند.

خبر

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد از پیشرفت ۹0 درصدی 
پروژه ساماندهی جاده 75 متری رضویه خبر داد.

به گزارش صبح امروز، خلیل ا... کاظمی با بیان این خبر اظهار کرد: بهســازی باند 
اول و احداث باند دوم بزرگراه 75 متری رضوی)مهدی آباد( به دلیل تصادفات منجر 

به جرح و فوت بسیار در این محدوده مرداد ماه سال گذشته آغاز شد.
وی افزود: پروژه 75 متری رضوی شــامل احداث بانــد دوم به طول ۹,5 کیلومتر، 
بهســازی باند اول به طول 3,5 کیلومتر و احــداث پل چهار دهانه به طول 80 متر 

است که با اعتبار حدود 5۲ میلیارد تومان در حال اجرا است.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد بیان کرد: این پروژه در حال 

حاضر از ۹0 درصد پیشــرفت فیزیکی برخوردار اســت و طبق زمانبندی از پیش تعیین شده باید ظرف 3۹0 روز در تاریخ 30 
مرداد ماه امسال آماده بهره برداری شود.

کاظمی خاطرنشــان کرد: اما با توجه به تاکیدات شهرداری مشهد برای بهره برداری از پروژه 75 متری رضویه در عید غدیر، 
روند عملیات اجرایی آن سرعت گرفته و امیدواریم زودتر از زمانبندی در نظر گرفته شده در مرداد ماه آماده بهره برداری شود.

معاون معماری و شهرســازی شهرداری مشــهد گفت: اگر شهرداری بخواهد برای 
نخســتین بار فرکانس بی سیم اخذ کند، به علت تداخل با وظایف برخی از دستگاه 

ها نیازمند مجوز خواهد بود.
به گزارش صبح امروز، محمدرضا حســین نژاد در خصوص رصد ساخت و سازها با 
کوادکوپتر، اظهار کرد: استفاده از فناوری های نوین مانند هلی شات، دوربین و... در 

بحث رصد ساخت و سازها در دستور کار کانشهرها قرار گرفته است.
وی افزود: اما در این ارتباط یکسری موارد امنیتی نیز وجود دارد که با دستگاه های 
ذی صاح باید هماهنگی های لازم صورت گیرد. کما اینکه بعضا اگر شــهرداری 
بخواهد برای نخستین بار فرکانس بی سیم اخذ کند، به علت تداخل با وظایف برخی 

از دســتگاه ها نیازمند مجوز خواهد بود. بنابراین برای استفاده از فناوری های نوین و یا هر نوع بالگرد و سیستم دیگر باید با 
دستگاه های مربوطه هماهنگی صورت گیرد و تمامی این موارد در دستور کار مدیریت نظارت بر ساخت و سازها قرار دارد.

معاون معماری و شهرسازی شهرداری مشهد بیان کرد: در حال حاضر تمامی عکس هایی که از شهر و حریم آن گرفته می 
شود از طریق نقشه برداری وزارت دفاع با مجوز صورت گرفته است.

پیشرفت ۹۰ درصدی پروژه ساماندهی جاده 75 متری رضویه استفاده از فناوری های نوین در رصد ساخت و ساز، نیازمند مجوز است
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وزنه بردار مدال آور ایران در المپیک درگذشت
دارنــده مدال برنز وزنه برداری المپیک 1۹5۲ دار فانی را وداع گفت.به گزارش ایســنا و بنا 
بر اعام صندوق حمایت از قهرمانان و پیشکســوتان، علی میرزایی پیشکسوت وزنه برداری 
ایران به علت بیماری  و کهولت ســن دار فانی را وداع گفت. میرزایی که ۹1 ســال داشت، 
در این اواخر حتی راه رفتن هم برای او سخت بود  و با ویلچر رفت و  آمد می کرد.میرزایی 
دارای مدال برنز المپیک 1۹5۲ بود  و مدتی پیش نیز  از تندیس او در تالار مشــاهیر کمیته 
ملی المپیک رونمایی شــد. او همچنین دارای مدال نقــره  و برنز جهان  و نقره بازی های 

آسیایی بود. 

 تمام مسابقات 2۰2۰ دانشجویان جهان
 لغو شد

تمام مسابقات ۲0۲0 دانشجویان جهان لغو شد/ خبری از مسابقات در ۲0۲1 نخواهد بود
فدراســیون بین المللی ورزش های دانشــگاهی ضمن لغو سه مسابقه جهانی دیگر در رشته 
های کشــتی، وزنه برداری و بدمینتون در ســال ۲0۲0، تمامی مسابقات دانشجویان جهان 
در ســال جاری میادی را به دلیل شــیوع ویروس کرونا لغو کرد. فدراســیون بین المللی 
ورزش های دانشگاهی )فیزو( طی اطاعیه ای اعام کرد با توجه به شیوع ویروس کرونا در 
کشورهای مختلف جهان سه مسابقه جهانی دانشجویان در رشته های  کشتی، وزنه برداری 
و بدمینتون لغو شــد.بنابراین با توجه به لغو شــدن مسابقات جهانی به علت شرایط کنونی و 
لزوم برگزاری یونیورسیاد در سال آینده، هیچ کدام از مسابقات سال ۲0۲0 به ۲0۲1 موکول 
نخواهد شد و در واقع تمام مسابقات اعام شده در تقویم ۲0۲0 به طور کامل لغو شده است.

این درحالی اســت که پیش از این نیز، فدراســیون بین المللی ورزش های دانشگاهی پنج 
رویداد ورزشی دانشجویان در رشــته های ورزشی کاراته، راگبی هفت نفره، صخره نوردی، 
اسکی روی آب و بوکس را به دلیل موارد پیشگیرانه و پروتکل های بهداشتی در سال ۲0۲0 

را به دلیل شیوع ویروس کرونا لغو کرده بود.

شکایت ذوب آهن از داوری بازی با 
ماشین سازی 

باشگاه ذوب آهن اصفهان از داور بازی این تیم با ماشین سازی تبریز در هفته بیست و پنجم 
لیگ برتر فوتبال شــکایت کرد.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل باشــگاه فرهنگی 
ورزشــی ذوب آهن اصفهان؛ تیم حقوقی  باشــگاه با تهیه  شــکوائیه ای مستدل خطاب به 
کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال، خواستار رســیدگی به نقض فاحش و تاثیر گذار قوانین 
از جانب تیم داوری این دیدار شــدند.در بخشــی از این شکایت، ضمن بر شمردن تعدادی از 
آرا محاکم ملی و بین المللی در خصوص اشــتباهات داوران در نقض آشــکار قوانین توسط 
محاکم انضباطی، خواسته شــده است تا اتفاقات بازی فوق مورد بازبینی دقیق قرار گرفته و 
روح قانون که به معنای واقعی کلمه در این بازی خدشــه دار شــده پیاده و اجرایی شود. به 
عاوه از کمیته انضباطی خواسته شده است تا کارت قرمز اشتباه کاپیتان ذوب آهن نیز مورد 

بازبینی قرار گیرد .

اسکوچیچ:نمیتوانمبگویمتیمملیایرانشرایطخوبیدارد/

انتظارمازخودمبیشترازصعودبهجامجهانیاست
به گزارش فارس، دراگان اســکوچیچ درباره 
ســفر به تبریز و بازدید از امکانات باشــگاه 
تراکتور اظهار داشــت: از مسئولان تراکتور 
خیلــی ممنون هســتم که من را           بــه تبریز 
دعوت کردند. امکانات این باشگاه را           دیدم و 
هر وقت به این شــهر می آیم احساس خیلی 
خوبی دارم. هدف من از سفر به تبریز احترام 
به بازی مهمی بود که بین تراکتور و سپاهان 
برگزار شد.وی افزود: برای محمدرضا زنوزی 
و باشــگاه خوب تراکتور احترام قائل هستم، 
زیرا این باشگاه در ایران خیلی باشگاه مهمی 
اســت و هواداران زیــادی دارد. از حضور در 
تبریز لذت می برم، زیرا شهر خاصی در ایران 
اســت و خیلی سخت اســت که بخواهم آن 
را با شهری در کرواســی از لحاظ فرهنگی 

مقایسه کنم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران تصریح کرد: 
شــور و حرارت هواداران تراکتور را           می توانم 
با ورزشــگاه های انگلیس مقایســه کنم. به 
همین دلیل فشار زیادی روی تیم تراکتور از 
سوی هواداران وجود دارد اما در فوتبال چنین 
مسائلی وجود دارد. باشــگاه هایی که چنین 
هواداران پرشــوری دارند واقعا دوست دارم. 
فوتبال باید با حضور هواداران برگزار شــود، 
مثاً وقتی دربی هــا را           می بینم لذت می برم، 
زیرا هواداران زیادی در ورزشــگاه هســتند. 
برخی باشــگاه ها در ایران هواداری ندارند و 
به همین دلیل ایجاد مسائل انگیزشی در آنها 
سخت می شود. خیلی برای باشگاه مهم است 
که هوادار پشت آن باشد و این موضوع خیلی 

خوب است.

اســکوچیچ در باره آخرین وضعیت تیم ملی 
فوتبال ایران عنوان کــرد: وضعیت گروه ما 
به شکلی اســت که نمی توانم بگویم شرایط 
خوبــی داریــم. در این مدت آنالیــز زیادی 
روی تیــم ملی ایران انجــام داده ایم، روزانه 
ســاعت های زیادی کار کردیم تا بهترین راه 
حل را           پیدا کنیم. می خواهیم تیمی بسازیم که 
انرژی بیشتری داشته باشد و کیفیت بیشتری 
در زمین ارائه بدهد. برای ساختن بهترین تیم 

در این مدت خیلی تاش کردیم.
وی افــزود: ایران کشــور خیلــی مهمی در 
آسیاست و باید بهترین کاری که ممکن است 
انجــام بدهیم. باید فکــر و ایده های بزرگی 
داشته باشیم و نباید به چیزهای کوچک فکر 
کنیم. اکنون بــه انرژی و حمایت نیاز داریم. 
قول می دهم وضعیت تیــم ملی ایران مانند 

بازی های قبل نخواهد بود.
سرمربی کروات تیم ملی فوتبال ایران درباره 
مزیت حضور همزمان ســه کاپیتان تیم ملی 
در تراکتور خاطرنشان کرد: نمی توانم در باره 
تک تک بازیکنــان صحبت کنم، اما نفراتی 
مانند مسعود شجاعی، اشکان دژاگه و احسان 
حاج صفی 15-10 ســال است که در سطح 
تیــم ملــی کار می کنند. آنها در ســال های 
گذشته پرچم ایران را           در سطح جهانی نشان 
دادنــد. تاکنون با اشــکان صحبت نکرده ام، 
اما در صحبت هایم با حاج صفی و شــجاعی 
متوجه شدم انسان های فوق العاده ای هستند. 
این سه بازیکن نفرات شگفت انگیزی هستند 

که می توانند به تراکتور کمک کنند.
اسکوچیچ در باره امکانات زیرساختی باشگاه 

تراکتــور توضیــح داد: وقتی مــن امکانات 
تراکتــور را           با باشــگاه های مطــرح اروپایی 
مقایســه می کنــم متوجه می شــوم در این 
باشــگاه کارهای خوبی انجام شده، زمانی با 
تیم فولاد به تبریــز آمدم و به مدیر این تیم 
گفتم امکانات تراکتور خیلی خوب اســت و 

باید برای تمام باشگاه ها الگو باشد.
وی در بــاره لــزوم همدلــی بیــن مربیان 
باشگاهی و سرمربی تیم ملی برای موفقیت 
ملی پوشان تیم ملی کشورمان در دیدارهای 
آتی گفت: همه جای دنیا درباره آی کیو خیلی 
شــنیده اید، اما اکنون موضوع مهم آن است 

که آی کیو همان داشــتن ارتباطات اســت. 
اعتقــاد دارم اکنون باشــگاه ها بازیکنان را           
آموزش می دهند و من به عنوان ســرمربی 
تیم ملی باید بازیکنان را           انتخاب کنم. باشگاه 
و سرمربی اش یک ســال مربی را           در اختیار 
دارد اما من یک ماه، به همین دلیل شناخت 
مربی باشــگاهی از بازیکنان نســبت به من 
که ســرمربی تیم ملی هســتم، خیلی بیشتر 
است. وقتی ارتباطی بین ما برقرار شود همه 
می دانیــم که چه کاری انجــام می دهیم. به 

همین دلیل داشتن ارتباط خیلی مهم است.
ســرمربی تیم ملی ادامه داد: موضوع مهم تر 

آن اســت که احترام متقابــل را           حفظ کنیم. 
باید ارتباط هــای خود را           در مســیر صحیح 
قرار دهیم.اســکوچیچ در باره احتمال صعود 
تیم ملــی فوتبال ایران به جام جهانی ۲0۲۲ 
قطر گفت: هیچ گاه به دنبال مباحث کوچک 
نیستم و به چیزهای بزرگ فکر می کنم. همه 
انتظــار دارند تیم ملی ایــران به جام جهانی 
برود امــا انتظار من از خودم بیشــتر از این 
ندارم.  با مســئولیتم  حرف هاست و مشکلی 
می دانم فوتبال برای مردم ایران خیلی مهم 
اســت و به همین دلیل احســاس مسؤولیت 

می کنم.

خبر

 از ستاره جنجالی تا قهرمان شهر تنها در یک هفته

سردار آزمون، قهرمان این روزهای سنت پترزبورگ
گلی که ســردار آزمون در دیدار قبلی زنیت به هم تیمی اش آرتم 
زیوبا تعارف کرد تا او صدرنشــین جــدول بهترین گلزنان لیگ 

روسیه شود او را به قهرمان زنیت سنت پترزبورگ تبدیل کرده.
به گزارش »ورزش سه« ، بازیکنان زنیت سنت پترزبورگ با اینکه 
قهرمانی شان در لیگ روسیه قطعی شده ولی این روزها در حال 
استراحت نیســتند و اتفاقا برنامه کاری فشرده ای دارند. بعد از 
پیروزی ۴-1 آنها بر  اورنبورگ در روز چهارشنبه که با درخشش 
سردار آزمون همراه بود، زنیت روز یکشنبه باید در خانه خود در 
نیمه نهایی جام حذفی به مصاف اســپارتاک برود.اهمیت بازی 
بزرگ روز یکشــنبه مقابل اسپارتاک در نیمه نهایی جام حذفی 
برای کسی پوشیده نیست ولی سرمربی زنیت، سرگئی سماک 
بر خاف انتظارها روز چهارشنبه تصمیم گرفت در دیدار غیرمهم 
مقابل اورنبورگ هــم از هر دو مهاجم اصلی اش آزمون و زیوبا 
به صورت کامل در ۹0 دقیقه بازی استفاده کند. سماک معتقد 
بود چهار روز فرصت ریکاوری به خصوص با توجه به اینکه هر 
دو بازی زنیت خانگی اســت برای این دو کافی خواهد بود.اما 

شانس سردار و آرتم زیوبا برای بدست آوردن عنوان آقای گلی 
لیگ روســیه از عواملی است که این تصمیم سماک را جالب تر 
می کند. تا پیش از بازی روز چهارشنبه یوگنی لوتسنکو با 15 گل 
در صدر جدول گلزنان لیگ قرار داشــت ولی او در بازی تیمش 
مقابــل اورال قادر به گلزنی نبود تا آزمون بتواند از او ســبقت 
بگیرد.سردار آزمون با دو گلی که در دقایق ۶1 و 77 بازی مقابل 
اورنبورگ زد به مدت ســیزده دقیقه به رکورد آرتم زیوبا رسید و 
حتی می توانســت در آخرین لحظات بازی با گلزنی از او سبقت 
بگیرد ولی آزمون در حرکتی اســتثنایی، درحالیکه با دروازه بان 
حریف تک بــه تک بود به زیوبا پــاس گل داد تا حریفش در 
جدول گلزنان دروازه خالی را باز کند. نکته جالب دیگر این است 
که آزمون دو بازی قبل تر در دیدار مقابل ســوچی هم حرکت 
مشابهی انجام داده بود که البته در آن بازی زیوبا موفق به گل 
کردن پاس آزمون نشــد.آزمون بعد از دیدار روز چهارشــنبه به 
خبرنگاران گفت:« ما عضو یک تیم هستیم. اصا مهم نیست 
چه کسی گل می زند. برای ما مهم است که به همدیگر کمک 

کنیم«.سرگئی سماک سرمربی زنیت هم از حرکت سردار تمجید 
کرد و گفت:« خیلی خوشحالم که سردار در چنین موقعیتی پاس 
داد. این نشان دهنده خیلی چیزها است«.زیوبا حالا با 17 گل و 
سردار با 1۶ گل زده در رتبه های اول و دوم جدول گلزنان لیگ 
روسیه ایستاده اند. ســردار در ماه جولای بسیار درخشان ظاهر 
شده و بعد از جریمه شدن توسط باشگاه زنیت به خاطر رعایت 
نکردن موارد بهداشتی مرتبط با کرونا ، در دوران پساکرونا بسیار 
عالی عمل کرده و در چهار مســابقه زنیت شــش گل به ثمر 
رسانده. ســردار به خصوص در دیدار مقابل اورنبورگ عاوه بر 
اینکه دو گل زد و گل سوم را تقدیم زیوبا کرد روی دیگر گلهای 
زنیت هم نقش تاثیرگذار داشت. حتی اشتباه های سردار در این 
بازی هم به نفع زنیت تمام شد. سردار در دقیقه ۲ بازی نتوانست 
توپ را کنترل کند ولی همین اشتباه او تبدیل به پاس گل شد 
و آندری مالیخ بازیکن اورنبــورگ با یک گل به خودی دروازه 
تیمش را باز کرد.سردار آزمون حالا در حالی چشم به بازی بزرگ 
روز یکشنبه مقابل اسپارتاک بسته که باشگاه سفید و سرخ پوش 

شهر مسکو جنگی روانی علیه زنیت به راه انداخته. اسپارتاک هم 
از اســتادیوم محل برگزاری این مسابقه و هم از تعداد بلیطهای 
اختصاص داده شده به هواداران دو تیم با توجه به شرایط کرونا 

ناراضی است.
اما جنگ روانی اسپارتاک علیه زنیت تنها به این ختم نشده و این 
باشگاه داوری را هم هدف گرفته و مدعی است داور اعام شده 
برای این بازی حســاس متهم به سوت زدن به نفع زنیت بوده. 
مالک باشــگاه اسپارتاک با راه اندازی یک هشتگ جوی را علیه 
داوری این مسابقه ایجاد کرده. البته تحرکات اسپارتاک تا حدی 
قابل درک است چرا که سرخ و سفیدپوشان مسکو می دانند جام 
حذفی تنها راه آنها برای صعود به رقابتهای اروپایی است. با توجه 
به جو ایجاد شــده داوران این بازی کار بسیار دشواری در پیش 
دارند و هر یک ســوت آنها به نفــع زنیت میزبان جنجال آفرین 
خواهد شد. ولی واقعیت این است که زنیت در حال حاضر آنقدر 
قوی هســت که حتی بدون کمک داوری بتواند اســپارتاک را 

شکست دهد.

طباطبایی: با انتخاب هایشان باشگاه استقلال را کوچک کرده اند
پیشکسوت تیم فوتبال استقال گفت: باشگاه از 3 پنجره 
محروم شــده و این اتفاق به خاطر ندانم کاری مدیریت 
قبل رخ داده، اما این که چرا مدیرعامل باشــگاه می گوید 
محروم نشــده ایم، جای ســؤال دارد.هادی طباطبایی در 
گفت وگو با فارس، در خصوص محرومیت تیم اســتقال 
از ســه پنجره نقل و انتقالاتــی و این که مدیرعامل این 
باشــگاه قبل از انتشار سند محرومیت چنین موضوعی را           
قبول نداشــت و بعد از منتشر شــدن آن اعام کرد این 
محرومیت برای 10 روز دیگر اســت، اظهار داشت: یک 
روز به استراماچونی گفتم مسؤولان باشگاه صداقت ندارند 
و خطاب به او اعام کردم اگر هر کاری و کمکی داشتید 
می توانم برای شــما انجام بدهم، اما بعد از این اظهارنظر 
من باشــگاه علیه ما هجمه وارد کرد و مدعی شدند ما به 
دنبال منافع هســتیم.وی افزود: بعد از پستی که باشگاه 
استقال منتشــر کرد، طرفداران استقال کامنت هایی را           
زیر آن منتشــر کردند و تأیید کردند که مسؤولان باشگاه 
صداقت ندارنــد. مهمترین اصــل در مربیگری و حرفه 
فوتبال صداقت است. در مدیریت هم شرایط همین گونه 
اســت و باشگاه باید با پیشکسوتان و هوادارانش صادقانه 
رفتار کند.دروازه بان ســابق تیم ملی و اســتقال تأکید 
کرد: اســتقال محروم شده و این یک واقعیت است.این 
اتفاق به خاطر ندانم کاری مدیریت قبل رخ داده، اما این 
که چرا مدیرعامل باشــگاه می گوید محروم نشده، جای 
ســؤال دارد. مدیریت باشــگاه در این زمینه به هواداران 
راســت نگفت و فقط شانس آوردند که قانون تغییر کرده 
اســت.وی تصریح کرد: با قانون قدیم وقتی باشــگاهی 

محروم می شــد، حتی اگر پول را           هــم پرداخت می کرد 
پنجره نقل و انتقالاتی اش تا پایان تاریخ اعام شــده باز 
نمی شد. اما الان با قانون جدید هر زمان که پول پرداخت 
شــود محرومیت همان روز لغو خواهد شــد. در واقع این 
لطفی بود که قانون جدید به باشــگاه های ما انجام داده 
و واقعیت امر این اســت که استقال محروم شده است.

طباطبایی خاطرنشان کرد: به خاطر مدیریت غلط گذشته 
بدهی روی بدهی آمده و دوباره پول ها در حال پیشــخور 
شدن اســت. ای کاش دو سه ســال قبل صدای من را           
می شنیدند و به حرف هایی که در مورد مدیریت استقال 
و عدم صداقت در آن مطــرح می کردم توجه می کردند.

پیشکسوت اســتقال در پاسخ به این ســوال که آیا به 
این مدیریت خوش بین اســت یا خیر،  گفت: واقعیت این 
اســت که خیلی خوش بین نیستم. متأسفانه انتخاب هایی 
که انجام شــده باشــگاه بزرگی مثل استقال را           کوچک 
کرده و به نظر من به دنبال این هستند که بیشتر آدم ها را           
در استقال بزرگ کنند. این انتخاب ها بیشتر جنبه رزومه 
درســت کردن برای برخی افراد را           می دهد و مشــخص 
نیست این نفراتی که در باشگاه مشغول به کار شده اند از 
کجا آمده اند.طباطبایی افزود: رزومه فوتبالی آنها چیست و 
نمی دانم آیا در آنجا هر کس به دنبال رفقای خودش است 
یا خیر، یادم هست در یک برنامه تلویزیونی از مسؤولان 
مربوطه خواستم که برای استقال یک تصمیم استقالی 
بگیرنــد. اما آیا این تصمیم اســتقالی بود؟ فردی که تا 
چند وقت پیش برای پرسپولیس پست می گذاشت، مدیر 
عامل باشگاه استقال شده و حالا ادعای استقالی بودن 

هم دارد.وی ادامه داد: متأســفانه شرایط به شکل گذشته 
ادامه دار اســت و مدام به فکر این هســتند که طرفداران 
را           ســاکت کنند. یک مدت همه چیز خنثی می شود ولی 
دوباره چند وقــت دیگر هواداران متوجه می شــوند چه 
بایی سر اســتقال می آورند. در این چند وقت مرتب از 
مدیران استقال می شنوم که بدهی ها را           پرداخت کرده اند 
و کارهای بزرگی انجام داده اند، ســؤال من این است که 
یک مدیر وظیفه اش چیست؟ مدیرعامل باید همین کارها 

را           انجام بدهد.
این پیشکســوت خاطر نشــان کرد: این کــه یک مدیر 
مرتــب ادعا کند بدهی پرداخت کرده، آیا حرف درســتی 
اســت؟ ســؤال بعد این اســت که این بدهی ها از کجا 
پرداخت می شــود؟ فردا، پس فردا مشخص می شود این 
بدهی ها چگونه پرداخت شــده و دوباره استقال وارد چه 
چالش هایی خواهد شد. فقط این را           بگویم در این سال ها 
مدیریت مُسکن وار را           شاهد بوده ایم و فقط مثل یک دارو 
مسکنی به باشگاه تزریق می شود و چند وقت دیگر دوباره 

بحران ها آغاز خواهد شد.
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توئیت معنادار محسن هاشمی در مورد کرونا
رئیس شورای اسامی شهر تهران نوشت: دولت به ویروس کرونا 
رانت داد. محســن هاشمی رئیس شورای اسامی شهر تهران در 
پســتی توئیتری نوشته اســت: در اوج گیری دوباره کرونا تقصیر 
مردم 30 درصد و ســهم دولت 70 درصد است چون دولت یکباره 
تصمیماتــش را به نفع کرونا کرد و ویروس رانت داد.وی نوشــته 
است: من اگر اختیار داشتم فعالیت ها را دو هفته تعطیل می کردم 

و محدودیت ها را آنقدر ادامه میدادم تا آمارها رو به افول برود.
 

پیش بینی یک اصلاح طلب از تاثیر کرونا بر انتخابات 14۰۰
یک فعال سیاســی اصاح طلب با بیــان این که کرونا بر فضای 
سیاسی کشور به شدت تاثیر گذاشته است گفت: اگر شرایط همین 
گونه پیش برود شــاید با یک فضای ســرد برای انتخابات 1۴00 
مواجه شــویم.جال جالی زاده در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
تاثیرگذاری بیماری کرونا بر مســائل اقتصادی، سیاسی، اجتماعی 
و فرهنگی اظهار کرد: کرونا به شــدت بر فضای سیاســی کشور 
تاثیر گذاشته اســت. اکنون جلسات سیاسی و حزبی تعطیل است 
و اگر جلســاتی در فضای مجازی هم باشــد تاثیــر زیادی ندارد. 
جلســات علمی و آموزشی تشــکل ها هم تعطیل شده است.وی 
ادامــه داد: کرونا حتی بر همفکری و تبــادل آرا و افکار هم تاثیر 
گذاشــته اســت. اگر این بیماری همین گونه پیش برود و کنترل 
نشــود، بر انتخابات ریاست جمهوری هم تاثیر می گذارد و موجب 
ایجاد یک فضای سیاسی سرد می شود؛ زیرا مردم جرأت نمی کنند 
دور هم جمع شــوند و تبادل آرا داشته باشند و اگر شرایط همین 
گونه باشد شاید امکان سفرهای استانی و جلسات تبلیغاتی فراهم 
نشــود و تنور انتخابات گرم نشــود.این فعال سیاسی با اشاره به 
تاثیر تبعات اقتصادی کرونا بر فضای سیاســی کشور خاطرنشان 
کرد: مردم زمانی با شور و شــوق در فعالیت های سیاسی شرکت 
می کنند که از نظر مادی و اقتصادی مشــکلی نداشــته باشند. اما 
وقتی دچار مشکات معیشتی باشند دیگر فرصتی برای پرداختن 
به مسائل سیاسی ندارند. با توجه به وضعیتی که پیش آمده، مردم 
دیگر رغبت زیادی برای مشــارکت سیاسی ندارند زیرا بسیاری از 
خانواده ها با بیماری کرونا درگیر هســتند و از حضور در اجتماعات 
پرهیز می کنند. البته اگر شرایط تغییر کنند شاید گرایش مردم هم 

نسبت به مسائل سیاسی عوض شود.
 

انتقادات شدید فعال اصلاح طلب از مجلس یازدهم
فعال سیاســی اصاح طلب تاکید کرد: مجلس یازدهم مجلســی 
نیست که بتوانیم بگوییم، جامعه امروز ایران را نمایندگی می کند. 
ســقف رای یک نماینده مجلس یازدهم بیش از 10_1۲ درصد 
واجدین حق رای نیست.سعید شریعتی، فعال سیاسی اصاح طلب 
و عضو شــورای مرکزی حزب اتحاد ملــت، در رابطه با مجلس 
یازدهم و غلبه حاشــیه بــر متن در این مجلــس گفت: مجلس 

یازدهم مجلسی نیســت که بتوانیم بگوییم، جامعه امروز ایران را 
نمایندگی می کند. سقف رای یک نماینده مجلس یازدهم بیش از 
10_1۲ درصد واجدین حق رای نیست. مجلس کنونی مجلس ده 
درصدی هاســت و طبعا ۹0 درصد مردم در این مجلس نماینده ای 
ندارند که صدای آن ها باشــد. در شــروع کار این مجلس اعام 
کردیم که درســت اســت این مجلس رای خودش را از 1۲-10 
درصد مردم دارد، اما طبق سوگندی که در روز نخست نمایندگی 
یاد می کنند، باید نقش نماینده ملت را ایفا کنند نه صرف گرایشات 
سیاسی خودشان را. شــریعتی افزود: وقتی یک مجلس یکدست 
از یک جناح سیاســی تشــکیل شــده، از عقای جمع و زعمای 
مجلس انتظار می رود کــه اکثریت مجلس را به نوعی اداره کنند 
که خواســت و مطالبات جامعه 80 میلیونی ایران در این مجلس، 
طرح و بحث شود. در یک و ماه اندی که از شروع مجلس یازدهم 
می گذرد، جز پرداختن به حواشــی برنامه مشــخصی ندیدیم.این 
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت درباره انتقادات مجلس به 
دولــت بیان کرد: این مجلس انتقاداتی به دولت دارد، اگر خودش 
برنامــه بهتری برای اجرا در دولت دارد در این صورت اختیار دارد 
که قانون بودجه ســال ۹۹ را اصاح کند، یــا طرح هایی را ارائه 
دهد که دولت را مکلف کند در جهت اصاح وضعیت اقتصادی و 

معیشتی جامعه، حرکت کند.
 

جعبه سیاه هواپیمای اوکراینی به پاریس منتقل شد
معــاون حقوقی وزارت امــور خارجه گفت: جعبه ســیاه هواپیما 
اوکراینی به پاریس منتقل شد. »محسن بهاروند«، معاون حقوقی 
وزارت امور خارجه، در پاسخ به سوالی مبنی بر وضعیت جعبه سیاه 
هواپیمای مســافربری بویینگ 737 متعلق به شرکت هواپیمایی 
اوکراین که بامداد چهارشــنبه 18 دی ماه 13۹8 از سوی پدافند 
هوایی ســپاه پاســداران، پس از پرواز از فرودگاه بین المللی امام 
خمینی تهران به مقصد کی یف، هــدف قرار گرفت، گفت: جعبه 
ســیاه دیروز توسط مسئولین ســازمان هواپیمایی کشوری و یک 
نفر از قضات به پاریس منتقل شــد و روز دوشنبه عملیات خوانش 
آن شــروع خواهد شد. در این رابطه دولت فرانسه همکاری بسیار 
خوبی با هیات ایرانی داشــته اســت که جا دارد از فرانسه، تشکر 

کنم.
 

بقایی قصد فرار از کشور را داشت؟
مهران عبدالله پور وکیل حمید بقایی با اشــاره به آخرین وضعیت 
موکل خود اظهار کرد: پــس از تصادفی که موکل بنده در غرب 
کشــور داشــت، هم اکنون با اجازه و نظر پزشکی قانونی خارج از 
زنــدان در حال تکمیل روند درمان خود اســت.وی ادامه داد: در 
حــال حاضر روند درمان موکل بنده در منزل انجام می شــود و تا 
زمانی که پزشکان تشخیص دهند و او اجازه داشته باشد، در خانه 
و خارج از زندان می ماند.این وکیل دادگســتری با اشاره به برخی 

صحبت هــا مبنی بر احتمال فرار حمید بقایــی اظهار کرد: برخی 
شایعات وجود دارد که بر اساس آن گفته شده از آنجایی که آقای 
بقایی غرب کشــور تصادف کرده در حال خروج از کشــور بوده 
اســت، اما اگر کسی قصد فرار از کشور را داشته باشد با خودروی 
شــخصی خود این کار را انجــام می دهد؟عبدالله پور گفت: آقای 
بقایی را همه می شناســند و او با خودروی شخصی خود به غرب 
کشور رفته بود، پس اینکه گفته می شود قصد فرار داشته عقانی 
نیست.وی ادامه داد: موکل بنده در غرب کشور بزرگ شده و پدر 
او در کرمانشــاه نظامی بوده اســت، به همین دلیل از فرصت به 
وجود آمده اســتفاده کرده تا به سفر برود و همان جا تصادف کرد 

و اکنون در خانه است.
 

طعنه های سنگین شمخانی به پمپئو
شــمخانی در پاســخ به ســخنان اخیر وزیر خارجه آمریکا گفت: 
اعتراف به شکست مقابل ایران قدرتمند بهتر از لاف های احمقانه 
و بی پشتوانه اســت.دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران در پاسخ 
به ادعاهای اخیر مایک پمپئو نوشــت: »پمپئو گفته اســت ما از 
اساس تغییر رفتار داده ایم چون دربرابر آنها فقط قدرت جواب می 
دهد نه مماشــات. بیش از ۴0 سال اســت که همه قدرت خود را 
برای شکســت ایران بکار برده اما همچنان ناکام هستید. اعتراف 
به شکســت مقابل ایــران قدرتمند بهتر از لاف هــای احمقانه و 
بی پشتوانه اســت.«مایک پامپئو، وزیر امور خارجه ایالات متحده 
طی ســخنانی بامداد شــنبه گفت: دولت آمریکا پس از خروج از 
برجام به کلی سیاســت جدیدی را در قبال ایران در پیش گرفته 
اســت. ما از اســاس اقدام به تغییر رفتــار و روش مقابله با ایران 

کرده ایم.
 

واکنش آشنا به ادعای یک نماینده مجلس
مشاور رئیس جمهوری با انتقاد از ادعای یکی از اعضای کمیسینو 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای اسامی درباره 
قرارداد همکاری ۲5 ســاله ایران و چین، از هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان خواســت تا پیش از طرح شکایت دولت و شورای عالی 
امنیت ملی، میزان صحت ادعای این نماینده و تبعات آن را مورد 
رسیدگی قرار دهد.حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهوری با انتقاد 
از طرح ادعایی توسط یکی از نمایندگان مجلس شورای اسامی، 
در حســاب کاربری خود در توئیتر نوشت:»اگر یک عضو مجلس 
ادعایی بدون استناد را در مورد مساله ای مربوط به استقال کشور 
مطرح و ادعاهای دشــمنان را تأییدکند؛ آیا وظیفه هیئت نظارت 
بر رفتار نمایندگان این اســت که خود رأســا میزان صحت ادعا و 

تبعات آن را مورد رســیدگی قرار دهد یا باید منتظر شکایت دولت 
و دبیرخانه شعام )شورای عالی امنیت ملی( بماند؟«
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نماینــده تهران در مجلس از شــکایت 3۶ نماینده از معاون اول 
رئیس جمهــور بابت انتقال شــرکت بازرگانی دولتــی از وزارت 
جهاد کشــاورزی به وزارت صمت و نقض قانون تمرکز وظایف و 
اختیارات بخش کشاورزی خبر داد.روح الله ایزدخواه درباره شکایت 
نمایندگان از قانون شکنی جهانگیری و اعمال ماده ۲3۴ آئین نامه 
داخلی مجلس اظهار داشت: اگر اعمال ماده ۲3۴ آئین نامه داخلی 
مجلس در صحن علنی به تصویب نمایندگان برسد قطعا موضوع 
شــکایت از معاون اول رئیس جمهور را از قــوه قضائیه پیگیری 
خواهیم کــرد. وی افزود: نقض قانونی که دولت انجام داده برای 
نمایندگان مجلس پذیرفتنی نیســت، چرا که قوه مجریه با الحاق 
شرکت بازرگانی دولتی از وزارت جهاد کشاورزی به وزارت صمت 
قانون تمرکز وظایف و اختیارات بخش کشــاورزی را نقض کرده 

است.
 

واکنش دستیار رئیس مجلس به ادعای یک نماینده
دستیار سیاسی و رســانه ای رییس مجلس واگذاری جزایر ایرانی 
به طرف خارجی را دروغ محض دانســت و خواســتار پاسخگویی 
نماینده شــازند در مورد طرح این موضوع شد.محمدسعید احدیان 
در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت:»ادعای واگذاری یا دادن 
اختیار تامّ جزایر ایرانی به طرف خارجی، دروغ محضی اســت که 
چندین بار با انگیزه های گوناگون توسط افراد مختلف مطرح شده 
است. خوب است آقای احمدی بیغش در مورد انگیزۀ خود در طرح 
مسائل غیرواقعی مرتبط با امنیت و تمامیت ارضی کشور پاسخگو 

باشند.«
 

طعنه عباس عبدی به نمایندگان مجلس
عباس عبدی در روزنامه اعتماد نوشت:

مجلس فعلی که نحوه شکل گیری آن پوشیده نیست در ادامه روند 
دو ماهه گذشته خود چه مسیری را طی خواهد کرد؟ پاسخ به این 
پرسش کمی سخت اســت چراکه ممکن است شرایط عمومی و 
اقتصادی کشــور به گونه ای شود که مجلس از حیث کارایی فاقد 
حداقلی از ظرفیت شــود. چون نه توان قانون گذاری خواهد داشت 
و احتمالا نیــازی هم به آن نخواهد بود و نه توان نظارتی خواهد 
داشت و از همه مهم تر اینکه فاقد حداقلی از ایده ایجابی هستند. 
مجلــس از هنگامی که آغاز به کار کرد یک خط مشــی تهاجمی 

را علیه دولت برگزید. خطی که به درســتی انتظار می رفت، اتخاذ 
کنند. در واقع ترکیب سیاســی افراد تایید صاحیت شــده همین 
دیدگاه و انتظار را به وجود آورده بود. این انتظار نیز برآورده شــد 
و بــا احضار وزرا و حتی توهیــن و تحقیر آنان، گام اول را محکم 
برداشــتند. ســپس تهاجم به رییس جمهور را آغاز کردند. ابتدا از 
طرح ســوال وارد شدند، ولی به سرعت اســتیضاح در دستور کار 
قرار گرفت، چون می دانســتند، سوال مشکل آنان را حل نمی کند. 
ولی این خط مشــی با ســخنان مقام رهبری به کلی رنگ باخت. 
هر چند صریح بیان نشــد، ولی به روشــنی معلوم بود که می شد، 
نتیجه گرفت که اســتیضاح رییس جمهور و حتی طرح ســوال از 
او عمل خردمندانه ای نیســت. به عبارت دیگــر این مواضع آب 
ســردی بود که بر شعار های داغ مجلســی ها ریخته شد. پس از 
این مرحله هر کدام وارد میدان شــدند و از مواضع گذشته برائت 
جســتند و اینکه استیضاح و سوال کار بدی است و می خواهند به 
دولت کمک کنند.ظاهر قضیه این است که آنان از مواضع رهبری 
تبعیت کرده انــد و این را نقطه قوت خود می دانند، ولی این ظاهر 
ماجراســت در حالی که اگر به صورت ریشــه ای به موضوع نگاه 
کنیم، ابعاد مشکل در مجلس آشکار خواهد شد. مساله این نیست 
که مجلس از مواضع رهبری تبعیت می کند یا نه؟ مساله این است 
که این مجلــس و رهبران اصلی آن از فهم مواضع رهبری عاجز 
هستند. چنان عاجز هستند که موضوعی به این روشنی را متوجه 
نبودند و اگر ایشان وارد نشده بود چه بسا قصد انجام آن را داشتند. 
برای مجلس و کنشگران سیاسی اصولگرا زشت و زننده است که 
تــا این حد از فهم و درک مواضع رهبری غافل باشــند. مواضعی 
که تقریبا بســیاری از تحلیل گران آن را می فهمیدند. پس مشکل 
مجلس تبعیت یا عدم تبعیت از مواضع رهبری نیســت، مشــکل 
ناتوانی آن در فهم مواضع مهم و اصلی است که در نتیجه، کار به 
جایی می رســد که ایشان مجبور می شوند به صورت ضمنی که از 

تصریح آشکارتر است، ماجرا را بیان کنند.
بورل: برجام باید حفظ شود

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در کنفرانسی بر اهمیت حفظ 
برجام تاکید کرد.جوزپ بورل مســئول سیاســت خارجی اتحادیه 
اروپــا در صفحه توییترش به گفت و گــو پیرامون اهمیت توافق 
هسته ای ایران در یک کنفرانس اشاره کرده و نوشت: در پنجمین 
سالگرد برجام در کنفرانس گفتمان مدیترانه ای ۲0۲0 درباره این 
توافــق صحبت کردم.بورل در ادامه گفت: مــا باید این توافق را 
حفظ کنیم و من به فعالیتم به عنوان هماهنگ کننده کمیســیون 

مشترک برجام ادامه خواهم داد.
منبع: تابناک
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